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BESLUITENLIJST 
Vergadering van Provinciale Staten van Drenthe 

Woensdag 13 juli 2011 

 

U kunt de statenvoorstellen en de ingezonden brieven, alsmede de besluitenlijsten en samenvattin-

gen, via het DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 

adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 

 

De aangenomen moties en de algemene beschouwingen zijn aan deze besluitenlijst toegevoegd.  

 

Aanwezig:  

J. Slagter (PvdA) (vicevoorzitter) 

mevrouw C. Aarsbergen (VVD) 

mevrouw M. Bakker (PvdA) 

J.J. Baltes (VVD) 

H. Beerda (PvdA) 

R. Beimers (PVV) 

A.A.P.M. van Berkel (PVV) 

H.H. van de Boer (VVD) 

J.A. van Dalen (D66) 

D.B. Dijkstra (CDA) 

mevrouw G.M. van Dinteren (GroenLinks/ 2
e
  

vicevoorzitter)  

H.N. van Eekelen (SP) 

R. Fokkens (PvdA) 

mevrouw S.P.M. Gerrits (PVV) 

mevrouw R.S. Goettsch (PvdA) 

E. Hemsteede (PvdA)  

mevrouw R. Horasan (PvdA)  

H.R. Hornstra (PvdA) 

A. Huizing (PvdA)  

mevrouw T. Hummel (PvdA) 

mevrouw M.J. Kaal (CDA) tot 16.15 

H. Klaver (CDA) 

mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 

mevrouw W.M. Meeuwissen-Dekker (VVD) 

P.H. Oosterlaak (SP) 

mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 

mevrouw M.S. Pauwels-Paauw (VVD) 

mevrouw G.H. Smith-Bults (GroenLinks) 

mevrouw L.A. Smits (SP) 

J.L. Stel (VVD) 

T. Stelpstra (ChristenUnie) 

mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 

A. Timmerman (VVD) 

mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 

N.A. Uppelschoten (PVV) 

E.R. Veenstra (PvdA) 

H.J. van der Ven (CDA) 

J. Vester (SP)  

Th.J. Wijbenga (CDA) 

B.J. Ziengs (VVD)  

P.A. Zwiers (PvdA) 

 

mevrouw S. Buissink, griffier 

 

Voorts aanwezig de leden van het college 

van GS: 

mevrouw T. Klip-Martin (VVD)  

R.W. Munniksma (PvdA)  

A. van der Tuuk (PvdA) 

 

Afwezig met kennisgeving:  

H. Brink (GS/VVD)  

J. Tichelaar (Commissaris van de Koningin) 
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A/B.  Opening en mededelingen 

De vicevoorzitter opent de vergadering om 9.00 uur en deelt mee dat de voorzitter van Provinciale 

Staten, de heer J. Tichelaar zich wegens ziekte heeft afgemeld voor de vergadering. 

 

C.  Vaststelling van de agenda 

Aan de agenda wordt als agendapunt I toegevoegd de motie vreemd aan de orde van de dag, M 

2011-13 betreffende de nieuwe dienstregeling NS 2013, en als agendapunt J, de motie vreemd aan 

de orde van de dag M 2011-14 betreffende het politiek besluitvormingsproces Intercitystop Hooge-

veen. De sluiting wordt derhalve agendapunt K. De agenda wordt verder conform voorstel vastgesteld. 

 

D.  Vaststelling van de besluitenlijst  

De besluitenlijst van de statenvergadering van 23 mei 2011 wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

E.  Ingekomen stukken 

De lijst met ingekomen stukken wordt conform voorstel vastgesteld. 

 

F.  Mondelinge vragen 

Er zijn geen mondelinge vragen. 

 

G.  Voorstellen  

 

B-stukken 

 

G1. Statenstuk 2011-487: Bestuursakkoord 2011-2015 

Samenvattende reactie van de fracties: 

De SP geeft aan niet in te zullen stemmen met het bestuursakkoord. Op het gebied van natuur en het 

landelijk gebied zijn de besprekingen nog gaande en de fractie zou deze graag af willen wachten. 

Daarnaast ziet de fractie de inhoud van het voorliggend akkoord niet zitten. GroenLinks sluit zich hier-

bij aan. D66 vindt het streven in het bestuursakkoord om een heldere taakverdeling tussen de overhe-

den te verkrijgen positief. De fractie heeft echter wel gemengde gevoelens over de uitkomsten van het 

akkoord. De fractie zal daarom met tegenzin instemmen. Op deze wijze blijft de provincie een ge-

sprekspartner van het Rijk. 

 

Samenvattende reactie van het college van GS: 

Gedeputeerde Klip geeft aan dat ook GS het belangrijk vinden om gesprekspartner te blijven van het 

Rijk. Tot slot geeft zij aan dat het deelakkoord natuur en landelijk gebied uit het bestuursakkoord zijn 

gehaald. Indien de staten instemmen met het voorliggende bestuursakkoord, betekent dit niet dat zij 

automatisch hebben ingestemd met dit deelakkoord. 

 

Besluit m.b.t. Statenstuk 2011-487: Bestuursakkoord 2011-2015 

Na beraadslaging wordt het voorstel aanvaard. De fracties van de SP en GroenLinks hebben tegen 

het voorstel gestemd. 

 

G2. Statenstuk 2011-492: Pilot Herijking Vergaderstructuur PS c.a. 

Samenvattende reactie van de fracties: 

De PVV dient op het voorliggende voorstel amendement A 2011-5 in. De fractie is het eens met de 

intentie van het voorstel, maar niet met de te verwachten toename van de vergaderdruk. Deze toena-

me zal volgens de fractie een negatief effect op de kwaliteit van het debat hebben. In het amendement 

stelt de fractie derhalve voor om de commissie Bestuur en Financiën en Cultuur en Economie samen 

te voegen. De overige fracties geven aan niet met het amendement in te zullen stemmen. De SP geeft 
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aan dat de eventuele toename van de vergaderdruk en de gevolgen daarvan, meegenomen kunnen 

worden in de tussentijdse evaluatie van februari 2012.  

 

Samenvattende reactie van de voorzitter van de statenwerkgroep Herijking Vergaderstructuur: 

De heer Slagter adviseert de vorm en inhoud van het advies in het voorliggend statenstuk te handha-

ven. 

 

Amendement: 

Nr: Ingediend 

door: 

Onderwerp: Betrekking op: Aangenomen/ 

Verworpen: 

A 

2011-5 

PVV Samenvoeging commis-

sies B&F en C&E 

Statenstuk 2011-492: Pilot 

Herijking Vergaderstructuur 

Verworpen, 

Voor: PVV 

Tegen: PvdA, VVD, CDA, SP, 

D66, CU en GL 

 

Besluit m.b.t. Statenstuk 2011-492: Pilot Herijking Vergaderstructuur PS c.a. 

Na beraadslaging wordt het voorstel aanvaard. De PVV heeft tegen het voorstel gestemd. 

 

A-stukken 

 

G3. Statenstuk 2011-486: Beoordeling milieueffectrapportageplicht ten behoeve van  

Luchthavenbesluit Luchtsportcentrum Hoogeveen (m.e.r.-beoordelingsbesluit) 

Besluit:  

Het voorstel is met algemene stemmen aanvaard. 

 

G4. Statenstuk 2011-489: Bezwaarschrift van de heer C. Beers 

Besluit:  

Het voorstel is met algemene stemmen aanvaard. 

 

H.  Algemene Beschouwingen 

Hierbij zijn de volgende statenstukken betrokken: 

- Statenstuk 2011-488: 1
e
 Bestuursrapportage en 3

e
 en 4

e
 wijziging Begroting 2011 

- Statenstuk 2011-491: Voorjaarsnota 2011 

 

Samenvattende reactie van de fracties: 

De PvdA vindt dat het college met het de voorliggende Voorjaarsnota er prima in is geslaagd om een 

balans te vinden tussen de nieuwe financiële werkelijkheid, het collegeprogramma en investeren in 

Drenthe. De PvdA is positief over het ingezette traject van het Drents bestuursakkoord en wil als PS 

daar nadrukkelijk bij betrokken worden. Het CDA sluit zich hierbij aan en wil weten hoe GS PS tijdig bij 

dit traject gaan inzetten. Voor wat betreft de voorgestelde gebiedsgerichte aanpak waakt de PvdA 

voor het creëren van nog een bestuurslaag. De ChristenUnie sluit zich hierbij aan. De PvdA heeft 

moeite met het stopzetten van middelen voor de arbeidsmarkt en het onderwijs en wil van het college 

weten hoe zij dit voor zich zien. De fractie wil de gedeputeerde echter de kans geven om de plannen 

op dit gebied ook waar te maken zonder budget. De PvdA wil begin 2012 graag wel gerapporteerd 

worden of dit ook succesvol is verlopen. De VVD sluit zich hierbij aan. Tot slot dient de PvdA motie M 

2011-5 in. In deze motie worden GS en de voorzitter van SNN verzocht om voor het einde van 2011 

een vernieuwde Noordelijke agenda inclusief een ruwe schets van de organisatiewijze, voor te leggen 

aan de Staten. 

 

Het CDA vindt dat er in de Voorjaarsnota duidelijkheid ontstaat omtrent de focus van de provincie, 

maar mist nog wel de voorgenomen verbinding. Het CDA mist tevens de bij het collegeprogramma 
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aankondigde nieuwe bestuursstijl bij het besluitvormingsproces rondom het dossier intercitystop 

Hoogeveen en wil van het college weten of zij dat ook als zodanig ervaren. Het CDA dient de motie M 

2011-8 in, waarin wordt uitgesproken om als PS samen met GS de discussie te starten over de nut en 

noodzaak van de voortzetting van het Drents lidmaatschap van het IPO. Het CDA informeert naar de 

visie van GS op de noordelijke samenwerking. Welke kansen zien zij en wat is de agenda van GS? 

Het CDA verzoekt GS middels motie M 2011-10 om naast de focus op topsectoren ook nadrukkelijk 

een visie en een stimulerend actieprogramma te ontwikkelen om de kracht van de bestaande MKB-

structuren te optimaliseren en dit in de herijking van het Kader voor Economische Investeringen (KEI) 

mee te nemen. Het CDA vraagt GS verder hoe het staat met de ontwikkelingen van de aanleg van het 

glasvezelnet op de bedrijventerreinen in Drenthe. De fractie vindt de RSP-projecten goed voor de 

economische ontwikkeling van Drenthe, maar plaatst daarbij wel de opmerking dat er scherp gekoerst 

moet worden op risicobeheersing. Tevens hamert de fractie op het belang van de private investerin-

gen bij deze projecten. De PvdA sluit zich hierbij aan. Tot slot komt het CDA met de motie M2011-9. 

Hierin verzoekt de fractie het college om af te zien van de voorgenomen efficiencykorting voor Biblio-

net Drenthe in de jaren 2012 en 2013 om daarmee de beoogde samenwerking met Biblionet Gronin-

gen te vergemakkelijken. 

 

De VVD vindt dat er in de Voorjaarsnota een goede mix is gevonden van het bestuursakkoord, Amen 

is geen Amsterdam en het collegeakkoord. De VVD staat achter de totstandkoming van een Drents 

bestuursakkoord met de gemeenten, waarin vast moet komen te liggen wie waar (financieel) voor 

verantwoordelijk is en wat de provincie niet meer doet. Bij het voornemen om te komen tot gebieds-

agenda’s waarschuwt de fractie voor een toename van de bestuurlijke drukte. Tevens vraagt de fractie 

hoe de democratische controle ervan wordt geborgd. De VVD benoemt de in de Voorjaarsnota ge-

noemde “ontschotting van budgetten over programma’s heen” en geeft daarbij aan dat de staten het 

budgetrecht hebben. Voorstellen, waarbij er tussen budgetten geschoven wordt, ziet de fractie dan 

ook graag voorgelegd worden aan de staten. De VVD ziet graag de statenontmoetingen de komende 

tijd gebruikt worden voor de te houden discussie over de toekomstige opzet van SNN en de Noordelij-

ke samenwerking.  

 

De PVV dient ten aanzien van de 1
e
 bestuursrapportage amendement A-2011-6 in. De fractie is het 

oneens met de uitgaven voor de bewustwording van de bevolkingsdaling in Drenthe. De PVV stellen 

middels het amendement voor om de uitgaven voor deze bewustwording van €300.000, of het binnen 

deze post nog resterend bedrag, te annuleren. Voor wat betreft de Voorjaarsnota maakt de fractie zich 

zorgen over de financiële risico’s die de provincie zal lopen bij het voortzetten van de uitvoering van 

de EHS-plannen. De PVV vindt dat er in deze moeilijke financiële tijden de pas op de plaats gemaakt 

moet worden als het gaat om grote uitgaven voor natuur en cultuur. De PVV kijkt kritisch naar het pro-

gramma Klimaat en Energie. Zo ziet de fractie niets in windmolens in Drenthe en vindt het deze te 

duur en onrendabel. De PVV steunt het voornemen van GS om de middelen voor onderwijs en ar-

beidsmarkt stop te zetten, daar de fractie dit niet als een kerntaak van de provincie ziet. 

 

De SP geeft aan dat de Voorjaarsnota vooral voorstellen bevat die nog uitgewerkt moeten worden, 

voordat deze beoordeeld kunnen worden. De SP is geen tegenstander van het verschuiven van taken 

van de provincie naar de gemeente. De fractie pleit daarbij echter wel voor een zachte landing. Verder 

spreekt de fractie haar zorgen uit over het idee dat meer marktwerking per definitie en in alle gevallen 

goed is. De SP pleit voor een openbaar vervoer (OV) jaarkaart voor MBO-ers. Verder is de SP van 

mening dat sommige zaken soberder moeten. Zo kan er bezuinigd worden op het management en 

adviseurs en op de franje van grote projecten (bijvoorbeeld RSP-Atalanta). De SP geeft verder aan 

dat de provincie alert moet blijven op het behoud van goede voorzieningen en zorg voor de ouderen. 

Wellicht kunnen hiervoor de middelen van de post Vitaal Platteland aangewend worden. 
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D66 kan zich op grote lijnen vinden in de voorliggende Voorjaarsnota. De fractie mist echter voldoen-

de aandacht voor de Drentse Zuidas. D66 heeft haar twijfels over de uitvoering van het onderzoek 

naar de (on)geschiktheid van zoutkoepels voor kernafvalopslag. Allereerst is de fractie tegen kernaf-

valopslag in Drenthe en ten tweede vindt zij het zeer merkwaardig voor dit onderzoek te gaan betalen. 

Hierover dient D66 dan ook motie M 2011-6 in. De fractie trekt deze motie later in, wat niet weg neemt 

dat zij achter de inhoud van de motie staat. D66 steunt de motie 2011-5, maar zou graag zien dat er 

ook een bijeenkomst georganiseerd wordt, waarbij PS samen met de statenleden van Friesland en 

Groningen van gedachten kunnen wisselen over de Noordelijke samenwerking. De PvdA sluit zich 

hierbij aan. D66 maakt zich zorgen over het overdragen van de provinciale monumenten naar de ge-

meenten. Wat als de gemeenten vervolgens, vanwege economische belangen, op grote schaal beslui-

ten om de monumentenstatus van monumenten los te laten? Hoe denken GS dit te kunnen voorko-

men? Verder vindt D66 dat de culturele instellingen voldoende tijd moeten krijgen om de opgelegde 

bezuinigingen te verwerken. Tot slot verzoekt D66 het college om de ontwikkelingen rondom RSP-

Atalanta nauwlettend in de gaten te houden en daar PS uitvoerig over te informeren. 

 

De ChristenUnie vindt de toonzetting van de Voorjaarsnota behoorlijk zakelijk, waarbij het belang van 

de economie voorop lijkt te staan. Voor de fractie is de balans tussen het ondersteunen van de sociaal 

culturele ruggengraat van Drenthe en de teruggebrachte inspanning op het sociale domein nog niet 

helder. De ChristenUnie verzoekt het college daarom inzicht te geven in de effecten van de voorge-

nomen aanpak in de samenleving. De fractie vindt verder de voorgenomen bezuinigingen op onder-

wijs in relatie tot de arbeidsmarkt onverstandig. Middels motie M 2011-7 stelt de fractie derhalve voor 

de beschikbare middelen voor dit terrein niet af te bouwen en verzoekt het GS in de begroting voor 

2012 met concrete maatregelen te komen voor het verder terugdringen van de onderwijsachterstand 

en stimulering van werkgelegenheid buiten de topsectoren. Tevens roept de ChristenUnie middels 

deze motie op om de indexatie van de provinciale inkoopbudgetten niet te herstellen van €500.000 in 

2012 tot €1.150.000 in 2014 en 2015. De fractie wil tevens weten in hoeverre er binnen GS en PS 

draagvlak is voor de ondersteuning van OV voor MBO-ers. Verder pleit de ChristenUnie voor een be-

zuiniging van 10% op de post beheer en onderhoud van wegen. Tot slot zou de fractie graag binnen 

de staten discussiëren over de balans tussen middel en doel voor wat betreft het IPO en SNN. 

 

GroenLinks vindt de boodschap van de Voorjaarsnota erg hard. Daarnaast plaatst de fracties haar 

vraagtekens bij meerdere voorstellen. GroenLinks vraagt het college om de druk op de ketel te hou-

den als het gaat om de onderhandelingen omtrent het deelakkoord natuur en landelijk gebied. De 

fractie hecht veel waarde aan het behoud van dit groen goud. De fractie maakt zich grote zorgen om 

de sociale en culturele ruggengraat van Drenthe. Hiervoor dient zij motie M 2011-11 in. Middels deze 

motie draagt de fractie GS op om andere financiering van minimaal €16,5 mln. te vinden ter aanvulling 

van de financieringsreserve (bijvoorbeeld door de extra gereserveerde budgetten voor DPE-next en 

de Vuelta niet in te zetten). Door de ophoging van de financieringsreserve en de daaruit voortvloeien-

de jaarlijkse rente te gebruiken voor een vermindering van de aanslag op de sociaal economische en 

groene instellingen van Drenthe kan de reeds genoemde ruggengraat beter gewaarborgd blijven. Te-

vens dient de fractie de motie M 2011-12. Hierin wil GroenLinks GS de opdracht geven om een on-

derzoek te doen naar de mogelijkheden om zorgopleidingen en –instellingen beter te laten samenwer-

ken en daarbij een oprichting van een zorgacademie, zoals in Limburg, als voornaam uitgangspunt te 

gebruiken. Nadat de gedeputeerde de toezegging heeft gedaan dit idee binnen de regiegroep Kennis 

& Arbeidsmarkt en zorginstellingen te agenderen, trekt GroenLinks deze motie in.  

 

Samenvattende reactie van het college van GS: 

Gedeputeerde Klip geeft aan het Drents lidmaatschap van het IPO als een meerwaarde te zien. Als 

voorbeeld van de meerwaarde gebruikt de gedeputeerde de totstandkoming van het deelakkoord wa-

ter. Daarnaast geeft zij aan dat het IPO momenteel zoekt naar een smallere en een betekenisvollere 
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agenda. Dit moet een kans worden gegeven. Gedeputeerde Klip legt uit dat het onderzoek naar de 

(on)mogelijkheid van kernafvalopslag in zoutkoepels als doel heeft om daarmee gewapend met kennis 

bij het Rijk aan te kunnen geven waar kernafvalopslag niet mogelijk is. De gedeputeerde ontraadt 

derhalve motie M 2011-5. Tot slot voegt zij daaraan toe, dat het feit dat de provincie geen kernafval-

opslag wil bekend is.  

Gedeputeerde Munniksma antwoordt het CDA dat het besluitvormingsdossier omtrent het dossier 

intercitystop Hoogeveen achteraf inderdaad anders had gemoeten. Door misverstanden tussen ver-

schillende partijen vond de politieke discussie achteraf plaats. De gedeputeerde is verder positief over 

het initiatief van de staten om te komen tot een Noordelijke agenda. Volgens de gedeputeerde is het 

goed om hierbij ook Friesland en Groningen te betrekken. Ten aanzien van Krimp/Vitaal Platteland 

geeft de gedeputeerde aan dat de middelen niet enkel bestemd moeten en zullen worden voor pro-

cessen en procedures, maar juist met name voor de uitvoering van projecten. De gedeputeerde vindt 

de bedragen m.b.t. de bewustwording van bevolkingsdaling wel gerechtvaardigd. Hoewel de krimp in 

absolute zin in Drenthe wellicht mee kan vallen, is reeds wel zichtbaar dat het aantal kinderen in vele 

kleine dorpen daalt. De bewustwording van de gevolgen hiervan is nog niet daar waar het zou moeten 

zijn. Gedeputeerde Munniksma legt verder uit dat de gebiedsagenda’s geen nieuwe bestuurslaag 

zullen vormen. Er zijn echter binnen de provincie wel diverse regio’s met verschillende thema’s te 

identificeren. Dit wil niet zeggen dat het voornemen daar is om het provinciaal beleid enkel op ge-

biedsniveau uit te voeren. De gedeputeerde geeft aan dat de borging van de Provinciale Monumen-

tenlijst onderdeel is van het traject om tot twee monumentenlijsten te komen. Nadat de decentralisatie 

ervan afgerond is, zijn de gemeentes de overheid die over het beheer van de monumentenlijsten 

gaan. Dit neemt niet weg dat het goed is om de discussie binnen de staten aan te gaan over hoe de 

invulling van de borging van de Provinciale Monumentenlijst er uit kan komen te zien.  

Gedeputeerde Van der Tuuk geeft aan dat het budgetrecht uiteraard bij de staten ligt. Bij de genoem-

de ontschotting gaat het niet om het overhevelen van budgetten van het ene programma naar het 

andere. De gedeputeerde geeft verder aan dat juist op dit moment en met de voorliggende Voorjaars-

nota het risicomanagement in beeld is. GS zijn hier absoluut alert op. Gedeputeerde Van der Tuuk 

geeft aan dat hij bijeenkomsten als het 1 voor 12, 12 voor 1 ook voor zich ziet in het kader van het 

Drents Bestuursakkoord. Sessies waarbij ook de Drentse gemeentes betrokken zijn. De gedeputeerde 

legt verder uit dat het tot nu toe nog niet heel gemakkelijk is om de gemeentes aan dit traject te bin-

den. De gedeputeerde heeft er echter wel vertrouwen in dat dit zal komen, omdat het besef bij hen wel 

aanwezig is dat er iets moet gebeuren. Gedeputeerde Van der Tuuk benadrukt dat GS niet voorstellen 

om de middelen op het gebied van de aansluiting van onderwijs en arbeidsmarkt in één keer stop te 

zetten. Tevens benadrukt de gedeputeerde dat hij de voorzitter van de regiegroep Kennis & Arbeids-

markt zal blijven. De regie op deze beleidsterreinen blijft daarmee bij de provincie. Tevens denkt de 

gedeputeerde de doelen op deze gebieden te halen, zonder daarbij middelen in te zetten. Gedepu-

teerde Van der Tuuk ontraadt het idee om nog verder op het wegenonderhoud te bezuinigen. Eén a 

twee jaar geleden is er op dit gebied al een bezuiniging doorgevoerd en nu ligt er ook een voorstel 

voor een bezuiniging van een half miljoen. De gedeputeerde vreest een behoorlijk effect op de kwali-

teit van de wegen bij verdere bezuinigingen. Ten aanzien van de invoering van een OV-jaarkaart voor 

MBO-ers geeft de gedeputeerde aan dat dit om hele grote bedragen gaat en dat het in deze tijd van 

bezuinigingen enorm lastig is daar financiële ruimte voor te vinden. Gedeputeerde Van der Tuuk geeft 

ten aanzien van het glasvezelnet aan dat GS de basisinfrastructuur hebben aangelegd. De gedepu-

teerde zal zich er voor inzetten dat externe partijen de laatste stappen zullen zetten in het afronden 

van dit net. De gedeputeerde vertelt verder dat focus op topsectoren niet gelijk staat aan focus op 

topbedrijven en hoogopgeleiden. De gedeputeerde merkt dat bedrijven binnen onder meer het MKB 

aan kunnen haken op deze focus op topsectoren. Gedeputeerde Van der Tuuk geeft m.b.t. de besluit-

vorming over RSP-Atalanta aan dat GS bezig zijn met het opzetten van een zorgvuldig proces waarbij 

de staten op basis van de feiten tot een beslissing kunnen komen.  
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Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 

Gedeputeerde Klip zegt toe om de onderzoeksopdracht over de (on)geschiktheid van kernafvalopslag 

in zoutkoepels ter bespreking aan de statenleden toe te zenden voordat de opdracht definitief naar de 

uitvoerder van het onderzoek wordt gezonden. (commissie Omgevingsbeleid) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om het idee van een Drentse zorgacademie te zullen agenderen 

binnen de regiegroep Kennis & Arbeidsmarkt en bij de zorginstellingen (GL). (commissie Cultuur en 

Economie) 

 

Amendementen 

Nr: Ingediend 

door: 

Onderwerp: Betrekking op: Aangenomen/ 

Verworpen: 

A-2011-6 PVV Beleidsadvies bewustwording 

bevolkingsdaling 

Statenstuk 2011-488; 

1
e
 Bestuursrapportage 

Verworpen, 

Voor: PVV 

Tegen: PvdA, VVD, CDA, SP, 

D66, CU en GL 

 

Moties: 

Nr: Ingediend 

door: 

Onderwerp: Betrekking op: Aangenomen/ 

Verworpen: 

M-2011-5 PvdA, 

VVD, 

CDA, D66 

en CU 

Noordelijke samenwerking Voorjaarsnota Aangenomen, 

Voor: PvdA, VVD, CDA, SP, D66, 

CU en GL 

Tegen: PVV 

M-2011-6 D66 Opslag kernafval in zoutkoe-

pels 

Voorjaarsnota INGETROKKEN 

M-2011-7 CU en SP Stimulering onderwijs- en 

arbeidsmarkt 

Voorjaarsnota Verworpen, 

Voor: SP, D66, CU en GL 

Tegen: PvdA, VVD, CDA en PVV 

M-2011-8 CDA IPO-lidmaatschap Voorjaarsnota Aangenomen, 

Voor: CU, SP, D66, GL 

Tegen: PVV 

M-2011-9 CDA en 

SP 

Biblionet Drenthe Voorjaarsnota Verworpen, 

Voor: CDA, SP, D66, CU en GL 

Tegen: PvdA, VVD en PVV 

M-2011-10 CDA Economie (focus op Topsec-

tor en MKB) 

Voorjaarsnota Aangenomen, 

Voor: VVD, CDA, SP, D66 en CU  

Tegen: PvdA, PVV en GL 

M-2011-11 GL en SP Ruggengraat Drenthe Voorjaarsnota Verworpen, 

Voor: GL en SP 

Tegen: PvdA, VVD, CDA, PVV, 

D66 en CU 

M-2011-12 GL, SP en 

CU 

Zorgacademie Voorjaarsnota INGETROKKEN 

 

 

Besluit m.b.t. Statenstuk 2011-488: 1
e
 Bestuursrapportage en 3

e
 en 4

e
 wijziging Begroting 2011 

Na beraadslaging wordt het voorstel aanvaard. De PVV en SP hebben tegen het voorstel gestemd. 

 

Besluit m.b.t. Statenstuk 2011-491: Voorjaarsnota 2011 

Na beraadslaging wordt het voorstel aanvaard. De PVV heeft tegen het voorstel gestemd. 

 

I. Motie 2011-13 betreffende de nieuwe dienstregeling NS 2013 
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De PvdA dient motie M 2011-13 in. De fractie wil GS oproepen om met de Nederlandse Spoorwegen 

(NS) in gesprek te gaan over haar nieuwe dienstregeling 2013 en daarbij te pleiten voor een doorkop-

peling van de stoptreinen in Zwolle als intercity’s over de Veluweroute. Tevens wordt GS opgeroepen 

om daarbij te gaan spreken over een snelheidsverhoging van de intercity’s op het traject Zwolle-

Groningen en hierover aan de Staten te rapporteren. Ter vergadering wordt aan de motie toegevoegd 

dat wanneer uit onderzoek blijkt dat de twee intercitytreinen een extra stop kunnen maken, deze dit 

afwisselend doen bij station Meppel en station Hoogeveen. 

 

Samenvattende reactie van het college van GS: 

Gedeputeerde Munniksma omarmt de motie en gaat graag in gesprek met de NS. De gedeputeerde 

herinnert de staten eraan dat er z.s.m. na het zomerreces een voorlichtingsbijeenkomst zal plaastvin-

den, waarbij zaken als doorkoppelen vs. cross-overs en snelheidsverhoging op trajecten ter sprake 

zullen komen. 

 

Motie: 

Nr: Ingediend 

door: 

Onderwerp: Betrekking op: Aangenomen/ 

Verworpen: 

M 

2011-

13 

PvdA  Nieuwe dienstregeling 

NS 2013 

-  Unaniem aanvaard 

 

 

J. Motie 2011-14 betreffende het politiek besluitvormingsproces Intercitystop Hoogeveen 

D66 dient motie M 2011-14 in. De fractie verzoekt het college om bij besluiten, die maatschappelijk 

een grote impact hebben, PS tijdig te informeren over de gekozen koerswijziging. D66 is van mening 

dat GS binnen het dossier Intercitystop Hoogeveen dit onvoldoende hebben gedaan. Middels de motie 

wil de fractie het signaal afgeven dat GS in dergelijke gevallen zorgvuldiger moeten handelen richting 

de staten. De overige fracties zijn van mening dat de motie te ver gaat. Zij vinden de opmerkingen van 

gedeputeerde Munniksma dat GS inderdaad zorgvuldiger hadden kunnen handelen voldoende. 

GroenLinks geeft in reactie op GS aan dat er binnen het Presidium geen weet was van het feit dat de 

brief van GS met daarin in het besluit op dit dossier op 23
 
juni jl. zou worden verstuurd.  

 

Samenvattende reactie van het college van GS: 

Gedeputeerde Munniksma geeft aan dat er niet enkel sprake was van misverstanden aan de kant van 

GS. De gedeputeerde is van mening dat het Presidium ook minder strak aan de tien dagen regeling 

(voor wat betreft de verzending van agendastukken) vast had kunnen houden. Zodoende had de dis-

cussie in de commissie Omgevingsbeleid van 22 juni jl. kunnen plaatsvinden. 
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Motie: 

Nr: Ingediend 

door: 

Onderwerp: Betrekking op: Aangenomen/ 

Verworpen: 

M 

2011-

14 

D66 Politiek besluitvormings-

proces Intercitystop 

Hoogeveen 

- Verworpen, 

Voor: D66 

Tegen: PvdA, VVD, CDA, 

PVV, SP, CU en GL 

 

K.  Sluiting 

De vicevoorzitter sluit de vergadering om 19.00 uur.  

De volgende vergadering zal plaatsvinden op 12 oktober 2011. 

 

Vastgesteld in de vergadering van provinciale staten van 12 oktober 2011, 

 

 

 

          , voorzitter 

 

 

 

          , griffier 

   



M 201 1-5

PvoA STATEN FRAGTIE DRENTH E

MOTIE NOORDELIJKE SAMENWERKING
Provinciale Staten van Drenthe, in vergadering bijeen op woensdag 13 juli 2011,

Constaterende dat:
. er in de afgelopen periode(s) goed is samengewerkt tussen de drie noordelijke provincies,

met name binnen de SNN-organisatie;
. de lobby activiteiten van deze samenwerking goed te noemen zijn, waarmee SNN zelfs in

Den Haag en in Brusseleen soort van merknaam is geworden;
o de samenwerkingsagenda (Koers Noord) succesvol is geweest.

Tevens constaterende dat:
. er diverse overlegstructuren zijn om deze samenwerking te begeleiden;
. er met enige regelmaat een discussie in de provincies wordt gevoerd over de manier waarop

de samenwerking is georganiseerd;
o het zich laat aanzien dat de huidige SNN-organisatie verder zalworden afgebouwd als

gevolg van aflopende subsidieregelingen.

Van mening zijnde dat:
. de samenwerking van de drie provincies moet worden voortgezet, maar wel met een

hernieuwde (samenwerkings)agenda;
. deze agenda inhoudelijke beleidsmatige componenten moet bevatten zoals: duuzaamheid,

energie, cultuur, werkgelegenheid, economie, infrastructuur, innovatie, demografische
ontwikkelingen, decentralisatie van taken, interregionale samenwerking, positionering van

rijksd iensten en lobby activiteiten ;

. daarbrj een wijze van samenwerking wordt voorgestaan die in alle opzichten het best is
toegesneden om aan deze'hernieuwde'samenwerking vorm en inhoud te geven.

Vezoeken
het college van GS en de voozitter van de SNN om voor het einde van het jaar 2011 een
vernieuwde Noordelijke agenda inclusief een ruwe schets van de organisatiewijze voor te leggen aan
de Staten.

En gaan over tot de orde van dag.

PvdA, E. Veenstra

WD, mw. A.

CDA,

D6á
Aorlg¿/ìCY(],¿) """',
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CDA
Stotenf ractie

Drenthe

Motie IPOJidmaatschap

Provinciale Staten van Drenthe, in vergadering bijeen op 13 juli 2011,

Overwegende dat:
- Het resultaat van de herverdeling van de uitkering uit het provinciefonds voor Drenthe zeer

teleurstellend is
- De uitkering uit het provinciefonds voor Drenthe onevenredig laag is

Van mering zijnde dat:
- Het IPO bij de herverdeling van het provinciefonds voor Drenthe een slecht

onderhandelingsresultaat heeft bereikt
- Het IPO onvoldoende slagvaardig opereert
- Het IPO in bestuurlijk Nederland onvoldoende gezagheeft.
- Er een kloofbestaat tussen het IPO en de statenleden
- Voor de provincie Drenthe de kosten en de baten van de samenwerking binnen de IPO-

vereniging niet meer in balans zijn

Spreken uit
Om samen met het College van Gedeputeerde Staterr een discussie te starten over nut en noodzaak van
een voortgezet Drents lidmaatschap van de IPO-vereniging

en gaan over tot de orde van de dag.

A o.^r"^c^. Ol
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Motie Economie (focus op Topsector en MKB)

Provinciale Staten van Drenthe, in vergadering bijeen op 13 juli 2011

Constaterende dat:

GS de focus primair richt op de economisch sterke onderdelen die kansrijk en onderscheidend

zijn zoals sensortechnologie, agribusiness/food, energie, vrijetijdseconomie en water.

GS de inhoud en het ambitieniveau van onder andere het Kader voor Economische

lnvesteringen (KEl) wil herijken.
De Drentse economie met name drijft op de kracht van de MKB-bedrijvigheid.

Ovenivegende dat;

De economische kracht van de Drentse economie vooral ligt bij de MKB-bedrijvigheid

De structurele werkgelegenheid van Drenthe met name ligt bij de MKB-bedrijven

Topsectoren zich alleen kunnen ontwikkelen als de aanpalende bedrijvigheid mee kan groeien

Gelet op de toekomstige demografische ontwikkelingen sectoren als zorg, recreatie en

toerisme, cultuur en sport krachtig moeten zijn.
De Rijksoverheid en SNN de Topsectoren ook reeds ondersteunen

Van mening zijnde dat;

De focus van GS zich niet dient te beperken tot de Topsectoren

Drenthe gebruik moet maken van de Drentse economische kracht.

Verzoeken het college:

Om naast de focus op de topsectoren ook nadrukkelijk een visie en een stimulerend actieprogramma

te ontwikkelen om de kracht van de bestaande mkb-structuren te optimaliseren en dit in de herijking

van het KEI mee te nemen.

En gaan over tot de orde van de dag

CDA, mw. J

H

A*"-...rc....r ol
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PvoA

Motie nieuwe dienstregeling NS 2013

Provinciale Staten van Drenthe, in vergadering bijeen op 13 juli 2011,

Constaterende dat;
- de Nederlandse Spoorwegen zijn begonnen met de ontwikkeling voor een nieuwe

dienstregelng2}l3 voor onder andere het in gebruik stellen van de Hanzelijn;
- dezenieuwe dienstregeling uitgaat van 4 treinen per uur tussen Groningen en Zwolle,

waarvan 2 inlercity' s en 2 stoptreinen en hiermee invulling geeft aan de motie
Koopmans.

- dat de Intercþstop in Hoogeveen daarmee komt te vervallen;

Overwegende dat;
- GS op 23 juni 201 1 de minister een brief hebben gezonden waarin zti dit ontwerp met

4 treinen per uur ondersteunen, inclusief het gegeven dat de IC dan niet meer stopt in
Hoogeveen;

- Provinciale Staten van Drenthe unaniem de motie Seinen hebben ¿umgenomen waarin
wordt gepleit voor een lC-stop in Hoogeveen en

- de Tweede Kamer de motie van Gent/Mastwijk heeft aangenomen waarin de stop ook
wordt bepleit;

- het merendeel van de reizen vanuit het noorden gericht is op de centrale randstad

(UtrechVAmersfoort)
- dat het qua vervoers- en aansluitschema's goed mogelijk lijkt dat de stoptreinen uit

Groningen in Zwolle worden doorgekoppeld aan de intercitytreinen over de

Veluweroute;

Van meningzijnde dat:
- Noord-Nederland gebaat is bij een schema van4 treinen per uur op dit traject omdat

hierdoor uitstekende OV-knooppunten kunnen ontstaan
- het van belang is dat de regio rondom Hoogeveen rechtstreeks aangesloten blijft op het

intercitynetwerk enlof een doorgaande verbinding behoudt met het Westen van het

land,
- onderzocht moet worden of en tegen welke kostçn de snelheid op het traject Zwolle'

Groningen zodarngverhoogd kan worden dat (op termijn) een lC-stop in Hoogeveen
qua rijtijd mogelijk is;

- het in elk geval winst zouzTjnvoor Groningen en Drenthe indien de stoptreinen in
Zwol\e doorgaan als Intercity's en daarmee 2 x per uur een doorgaande verbinding
ontstaat van alle stations tussen Groningen en Zwolle met de centrale randstad;

- NS daarvoor het juiste type materieel in zou moeten zetten, inclusief b.v. toiletten;

A*^ r*o rel



Dragen hot College van Gedeputeerde Staten op:
- ommet deNederlandse Spoorweçnin gesprekte gaan over de uitwerking van de

nieuwe dienshegeling 2013,
- en daaxbij te pleiten voor een doorkoppeling van de stoptreinen in Zwolle als

intercity's over de Veluweroute
- on te gaan spreken over een snelheidsverhoging van de intercity's op het traject

Zwolle-Groningen
- en hierover aan de Staten te rapporteren;

.t
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 STATENFRACTIE DRENTHE 

 

Algemene Beschouwingen PvdA Drenthe 13 juli 2011 
(De uitgesproken versie geldt). 

 

Een nieuwe werkelijkheid in Drenthe 
 
Voorzitter, 

De werkelijkheid verandert voortdurend, en in een heel rap tempo. Ook in dat 

gedeelte van de wereld waar wij hiervoor bij elkaar zijn: Drenthe.  

 

Nederland doet op veel fronten financieel forse stappen terug, bijvoorbeeld in de 

zorg, cultuur, het onderwijs. Wij discussiëren er graag over of en waarom de 

mensen in villawijken buiten schot blijven, maar dat is nu niet aan de orde. Maar 

eerlijker en rechtvaardiger kan het volgens de PvdA allemaal wel!  

 

De meeste Drenten maken zich oprecht zorgen over hun toekomst en die van onze 

economie. Wat gebeurt er met de huurtoeslag? Wat gebeurt er met de pensioenen? 

Wat gebeurt er met de waardeontwikkeling van de huizen? Vragen die ook de 

inwoners van Drenthe niet onberoerd laten. De PvdA vindt dat bezuinigingen niet 

alleen ten laste kunnen komen van de Drentse inwoners. 

Als overal een stap terug moet worden gezet, dan moet de overheid het goede 

voorbeeld geven. Wij vinden het volstrekt terecht dat als gevolg van de 

ontwikkelingen de provincie ook een stapje terug moet doen. Soberheid en 

zorgvuldig beheer van overheidsfinanciën passen bij deze tijd. Vertrouwen 

uitstralen en het lef hebben om te blijven investeren passen óók bij deze tijd, én bij 

de PvdA. Aan de inkomens van de Drenten kan de provincie nauwelijks iets doen. 

Aan het scheppen van goede randvoorwaarden voor de verdere ontwikkeling van 

Drenthe wel, en daar gaat de PvdA dan ook op inzetten.  

 

Maar…, voorzitter, de provincie moet financieel geen stápje terug doen, de 

provincie moet fórs terug, en dan drukken we het nog voorzichtig uit. Daarbij is het 

wrang om te zien dat sommige andere provincies in Nederland nog kunnen strooien 

met geld. De solidariteit tussen provincies is de afgelopen periode ver te zoeken 

geweest. Het CDA heeft onlangs dan ook gesteld dat we het lidmaatschap van het 

IPO wel kunnen opzeggen. Wij vinden ook dat op korte termijn de meerwaarde van 

het IPO lidmaatschap moet worden aangetoond. 

 

GS noemt de financiële situatie van de provincie zorgelijk. Terecht, volgens de 

PvdA. We moeten keuzes maken: wat gaan we doen, en wat niet. De discussie over 
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het bestaansrecht van provincies voeren we al een poosje, en die zullen we ook in 

de nabije toekomst blijven voeren. Gerichte aandacht op een beperkt aantal 

terreinen is wat ons betreft beter dan veel zaken half doen. GS kiest voor een 

meerjarenraming die langjarig in evenwicht is. Geen zaken vooruit schuiven, maar 

direct orde op zaken stellen. De PvdA is het hier roerend mee eens. Daarom kiezen 

we voor de provincie een rol waarbij we de samenleving optimaal kunnen 

ondersteunen met onze beperkte middelen, samen met de gemeenten. 

 

De PvdA vindt dat GS er in de voorliggende Voorjaarsnota prima in geslaagd is om 

een balans te vinden tussen de nieuwe financiële werkelijkheid, het 

collegeprogramma (waar de inkt nog nat van is) en investeren in Drenthe. De lijn 

die in ‘Amen is geen Amsterdam’ is ingezet, wordt voortgezet in deze 

Voorjaarsnota. Een goed verhaal, waar de PvdA mee instemt. Wij vinden dat de 

toon die gezet is in het collegeprogramma een goede financiële vertaling heeft 

gekregen.  

Keuzes zijn op hoofdlijnen gemaakt. Dit moet natuurlijk nog nader worden 

uitgewerkt, maar de kaders voor de begroting 2012 liggen vast. De provincie richt 

zich op een beperkt aantal terreinen. Van generalist naar specialist. De uitwerking 

zal ongetwijfeld de komende maanden gebeuren. De PvdA vindt dat Provinciale 

Staten hier nauw bij betrokken moet zijn. Daarom dragen we nu al  

enkele specifieke aandachtspunten aan, zoals de overgang van reservering van 

gelden naar daadwerkelijke investering van gelden in projecten. 

De PvdA vindt dat het nodig is dat we er hard en met behoud van ieders 

verantwoordelijkheid aan trekken om de RSP- projecten binnen afzienbare tijd vlot 

te kunnen trekken. Dat is goed voor de directe werkgelegenheid en voor de 

economische en toeristische ontwikkeling in de toekomst. Juist bij deze grote 

projecten kunnen we ook meters maken op het terrein van duurzaamheid, zoals 

alternatieve energietoepassingen en innovatieve oplossingen.  

 

Sociale onderwerpen moeten zoveel mogelijk door de gemeenten, dicht bij de 

burgers, worden uitgevoerd. De PvdA vindt dat de sociaal-culturele ruggengraat 

van Drenthe nadrukkelijk ook een verantwoordelijk blijft van de provincie: 12 + 1 

is meer dan 13. Dit is een grote uitdaging de komende periode. De sociaal-culturele 

infrastructuur moeten we op een vernieuwende manier vormgeven, samen met 

gemeentes en op maat. Wat speelt er, en wat is er nodig, niet alleen fysiek maar 

bijvoorbeeld ook op gebied van leefbaarheid. Het visiedocument met de VDG is 

een eerste aanzet, maar we moeten met elkaar vaststellen welk onderhoudsniveau 

we willen voor de sociale infrastructuur. In een gezamenlijk traject van GS en PS 

willen we hier het komende half jaar over in gesprek zodat we keuzes kunnen 

maken die voor langere tijd de richting bepalen. Dan komt er rust in het werkveld, 

en kunnen ambtenaren en instellingen zich op de uitvoering richten. In de 

Voorjaarsnota wordt gesproken over een bestuursakkoord met gemeenten. Hoe ziet 

het college de financiële en inhoudelijke invulling van dit akkoord? Komt er een 

akkoord als er geen financiële ruimte is om taken met geld over te doen naar 

gemeenten? Voor alle door de provincie gesubsidieerde instellingen heeft de 



Een nieuwe werkelijkheid in Drenthe- Algemene beschouwingen PvdA 2011 3/4 

voorjaarsnota consequenties. Het is echt afgelopen met structurele geldstromen, 

zonder dat meetbare doelstellingen en afrekeningen zijn gesteld. Als we een taak of 

onderwerp belangrijk vinden, stellen we hier geld voor beschikbaar en is het aan 

organisaties en instellingen om de beste plannen te maken. We mogen van 

organisaties verwachten dat ze hier op zijn voorbereid. Vaste geldstromen zien we 

nog slechts als er sprake is van aantoonbare belangenbehartiging. Dit is een beperkt 

gedeelte van de subsidiestromen naar onder andere de voormalig preferente 

instellingen. 

 

Wat de PvdA betreft ligt juist hier een nauwe relatie met de 25 miljoen voor Vitaal 

Platteland. Niet alleen fysieke maatregelen, maar gerichte sociaal, economische en 

culturele maatregelen die de samenhang en het leven op het platteland van Drenthe 

versterken. We zien op korte termijn graag een discussie in de commissie en/of 

Staten tegemoet hoe we dit fonds gaan aanwenden. De PvdA wil hier nauw bij 

betrokken zijn.  

 

In de voorjaarsnota wordt volop gesproken over de gebiedsgerichte aanpak in 

Drenthe. De PvdA waakt ervoor dat er geen nieuwe bestuurslaag gaat ontstaan en 

dat de doelstellingen concreet worden geformuleerd. Dus sturen op meetbare 

resultaten en de democratische legitimiteit goed regelen. Bovendien: gebieden 

kunnen anders van samenstelling zijn bij verschillende onderwerpen. Samenwerken 

is alleen zinvol waar het wat oplevert en waar draagvlak is. 

 

De discussie over natuur en landschap is nog niet afgerond. Dit is de grote 

onbekende in de voorjaarsnota. Als er duidelijkheid is, kan dit nog miljoenen 

positief of negatief betekenen in de voorjaarsnota en straks in de begroting. Natuur 

en landschap zijn het Drentse goud. Daar moeten we goed op passen. Dat is prettig 

voor onze inwoners, maar ook een vereiste om de toeristen, die het verzorgde 

landschap waarderen, voor Drenthe te laten kiezen. De PvdA ziet in Staten graag 

kort na de zomer een gerichte discussie hoever onze verantwoordelijkheid kan gaan 

en welke taken we overnemen van het Rijk. Het probleem zit in het regeerakkoord, 

over de waarde van het Drentse goud zijn we het wel eens. 

 

De PvdA heeft moeite met het stopzetten van middelen voor de arbeidsmarkt en het 

onderwijs. De gedeputeerde heeft eerder in de Commissie al aangegeven dat de 

inzet niet altijd geld hoeft te zijn, dit staat ook in het Collegeprogramma. We horen 

graag hoe GS dat gaat waarmaken, en willen graag over een half jaar horen hoe het 

hier mee staat in een gerichte rapportage.  

 

Voor veel onderwerpen in de voorjaarsnota is alvast een bedrag opgenomen, maar 

afzonderlijke besluitvorming moet nog aan de Staten worden voorgelegd. Zo lezen 

we bijvoorbeeld over de 600.000 euro voor opnieuw de start van de Vuelta in 

Drenthe. Als er een goed gefundeerd plan komt, dan is dit het bedrag dat we kwijt 

zijn. Nog geen besluit, maar goed om alvast rekening mee te houden. Dan het 

Drents museum. We hebben het nog even nagezocht. In 2006 is afgesproken dat het 
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ging om een taakstellend budget voor het museum. De provincie geeft geen goed 

signaal af, als we toch overschrijdingen accepteren en extra geld beschikbaar 

stellen. Graag horen we de reactie van het college. Wij zien hiervoor graag na de 

zomer een apart voorstel. Ook een groot bedrag voor het kunstwerk van Chris 

Booth vinden we op dit moment niet zo maar passen. We vragen het College dan 

ook hiervan goed onderbouwd de meerwaarde aan te tonen. 

 

Een paar weken geleden hebben we de noodklok geluid over al die 

woningbouwplannen in Drenthe en de risico’s die met name gemeenten lopen. 

Wellicht is er een parallel te trekken met gronden en risico’s voor 

bedrijventerreinen. We hebben gericht vragen gesteld aan het college over de 

woningbouw en risico’s in Drenthe. De antwoorden zijn er inmiddels. Hoewel 

uitgebreid en technisch correct, spreken we onze zorg uit over de grondpositie van 

de gemeenten. We blijven dit de komende tijd scherp volgen. 

 

We vinden dat de Voorjaarsnota goed in elkaar zit en een goed fundament geeft 

voor de komende vier jaar. Financieel de boel op orde, keuzes maken (wat ons 

betreft de juiste keuzen voor de gemiddelde Drent), nu uitwerken en toch blijven 

investeren in Drenthe.  

 

Op 1 juli is onze Commissaris van de Koningin voorzitter geworden van SNN. Een 

belangrijke taak op dit moment. De PvdA vindt dat de noordelijke samenwerking 

wel weer energie en vertrouwen kan gebruiken. We hebben last gehad van de 

remmende voorsprong. Het is de laatste tijd veel te veel gegaan over structuren en 

over elkaar vliegen afvangen. We moeten een nieuwe noordelijke agenda voor de 

komende jaren opstellen. Hoe versterken we de contacten met Brussel, Den Haag 

en het Noorden van Duitsland? Wat hebben wij de Duitse buren te bieden en zij 

ons? Hoe geven we, nu Den Haag de focus meer op het westen van het land heeft 

gelegd, aan welke kansen er in het Noorden liggen en wat wij zelf al doen? Eerst de 

inhoud, dan de structuur en de organisatie.  

Voorzitter, ik rond af. De titel van mijn betoog is Een nieuwe werkelijkheid voor 

Drenthe. Dat is wat de PvdA betreft wel een werkelijkheid waarin plaats en ruimte 

is voor iedereen. 

 

Eddy Veenstra, 13 juli 2011 
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Algemene Beschouwingen van de CDA-statenfractie op 13 juli 2011 

 

Meneer de voorzitter (MdV),  

Vooraf 

Ik wil beginnen met een opmerking vooraf. Vandaag is het 13 juli. We zitten al in de tweede 

week van de tweede helft van 2011. Toch spreken wij nog steeds over de zogeheten 

Voorjaarsnota. Kunnen we niet beter spreken van Kadernota of Kaderbrief? De 

Voorjaarsnota is kaderstellend voor de begroting, kaderstellend voor de beleidskeuzes in 

samenhang met financiële kaders. Daarom spreken wij hier liever over Kadernota of 

Kaderbrief. De CDA-fractie wil deze suggestie graag aan u allen ter overweging meegeven.  

 

MdV, 

Bestuursstijl 

Deze Kadernota is een eerste uitwerking van het collegeprogramma met een viertal 

speerpunten en een zestal kerntaken. Ze geeft richting aan de koers van het provinciale 

beleid in de komende jaren. Eerder dit jaar zijn wij als Staten nadrukkelijk uitgenodigd door 

GS om in het beleidsproces mee te sturen. Het CDA wil graag meewerken aan een 

bestuursstijl die rekening houdt met de inbreng van fracties die niet in het college van GS 

zijn vertegenwoordigd. Maar dan moet het wel anders gaan dan wat we vorige week 

beleefden met het dossier Intercity Station Hoogeveen. Dat was een staaltje van “oude 

politiek”. In 2009 nemen we Statenbreed een CDA-motie aan, horen we als Staten over de 

voortgang ruim twee jaar bijna niks, houden we vervolgens een inhoudelijke politieke 

discussie, burgers en bestuurders spreken in en weten we in meerderheid waar we uit willen 

komen. En dat alles terwijl er al een volstrekt ander standpunt in een GS-brief zonder ons 

medeweten de deur is uitgegaan.  

MdV,  

mevrouw Klaartje Peters kan nog wel 20 boeken schrijven over de groeiende kloof tussen 

het bestuur en de burgers. Wanneer we zelf niet echt een andere bestuurlijke houding 

aannemen, verandert er niks en blijven we op verkeerd spoor, op politieke doodspoor zitten.  

“Focus en verbinding “ is uw motto. In dit geval was het: “verkeerd verbonden”. Hier moet u 

politiek/bestuurlijk anders rangeren, zou ik zeggen. Deelt u met ons de mening dat dit 

dossier bij uitstek een proces weergeeft van hoe het niet moet? Ik hoor graag uw mening.  

 

Drents bestuursakkoord 

Over politiek/bestuurlijk rangeren gesproken: wij rekenen erop dat u ons als PS 

daadwerkelijk meeneemt in het proces om te komen tot een Drents Bestuursakkoord met 

de gemeenten en waterschappen. Want wij hechten aan een zorgvuldige afronding van de 

uitvoering van het rapport Amen is geen Amsterdam. Hoe gaat u ons tijdig bij dit proces 

betrekken? 
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MdV, 

Focus en verbinding 

Het in april gepresenteerde collegeprogramma hebben wij als globaal, kleurloos en 

zouteloos omschreven. Wij misten een duidelijk omschreven ambitie: waar wil je uitkomen 

in 2015, wat wil je in 2015 hebben bereikt en wat is er in 2015 verbeterd?  

In de Kadernota is het collegeprogramma verder uitgewerkt en worden contouren van het 

voorgenomen beleid meer zichtbaar. De gewenste inhoudelijke focus krijgt duidelijk meer 

kleur. Maar hoe gaat u vorm geven aan de voorgenomen verbinding? Want die krijgt nog 

weinig smaak. U wilt kiezen voor zowel effectieve als vraag- en resultaatgerichte 

samenwerkingsvormen met overheden, marktpartijen en instellingen. Vanuit het perspectief 

van de Drentse burger is het echter nog volstrekt onduidelijk of de resultaten van deze 

samenwerking zullen leiden tot een smaakvol gerecht. Instellingen als Sport Drenthe, het 

Drents Plateau, STAMM, Zorgbelang, de BOKD, Biblionet, onze Regionale Omroep tasten nog 

volop in het duister over welke rol en functie zij straks samen met het provinciaal bestuur 

voor de Drentse burger mogen of kunnen vervullen. Het voorgenomen Drents 

Bestuursakkoord kan hen daarin de weg wijzen. Kunt u nu al aangeven wat er op de 

provinciale richtingwijzers komt te staan voor deze instellingen? De CDA-fractie wil in ieder 

geval voorkomen dat er een versnippering van kennis en ervaring bij deze instellingen 

plaatsvindt. Wanneer gemeenten in het sociale domein een centrale rol gaan vervullen zal 

het welzijn van de Drentse burger leidend moeten zijn. Daar waar nodig zullen de 

gemeenten moeten kunnen rekenen op een adequate provinciale ondersteuning. Deelt u 

onze mening?  

 

MdV, 

Bestuurlijk landschap 

We zien een veranderend bestuurlijk landschap. De Rijksoverheid gooit de ene taak na de 

andere overboord in wat ik maar noem kleinere schepen. Wij doen overigens niet anders. 

Taken niet meer of anders doen. Nieuwe bestuurlijke samenwerkingen gaan de komende 

jaren het decor bepalen. Er ontstaan nieuwe vriendenkringen nu de provincie van XXL naar 

een maatje S gaat. Wat gaat dat betekenen voor de ambtelijke organisatie? Betekent 

verantwoordelijk zijn voor minder provinciale taken ook dat de flexibele schil van 

medewerkers minder snel hoeft te worden ingevoerd? Uw visie graag! 

MdV 

Het veranderende bestuurlijke landschap brengt mij bij het IPO. De CDA-fractie begrijpt dat 

er als gevolg van de financieel-economische crisis door het Kabinet zwaar moet worden 

bezuinigd. Ze begrijpt ook dat medeoverheden in die bezuinigingen moeten delen. De 

gevolgen voor onze provincie ervaart de CDA-fractie echter als zeer onrechtvaardig. De 

herverdeling van de uitkering uit het provinciefonds valt voor Drenthe onevenredig laag uit. 

Wij vinden dat het IPO op dit dossier slecht heeft onderhandeld.  

In februari 2003 (acht en een half jaar geleden) werd in deze Statenzaal gediscussieerd over 

het functioneren van het IPO. Er moesten vernieuwingsprocessen op gang worden gebracht. 

Het ging over de overgang van een gemeenschappelijke regeling naar een vereniging. 

Ik citeer uit onze eigen stukken:  

• IPO moet slagvaardiger 

• IPO moet gezag krijgen 

• De kloof tussen IPO en de Statenleden moet kleiner worden 

• CdK’s moeten meer betrokken worden 
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Dit alles overziende roept de indringende vraag op of kosten en baten van de samenwerking 

binnen deze IPO-vereniging nog wel in balans zijn. Onze conclusie (en daar hoef je niet voor 

gestudeerd te hebben) is dat het IPO er de laatste acht jaar niet in is geslaagd de eerder 

geciteerde doelen te bereiken. We zijn dan niet ver meer af van de conclusie om het 

lidmaatschap maar op te zeggen. Deelt u die mening? Wij vernemen graag uw visie en die 

van de Statenfracties.  

 

MdV, 

Het “Verhaal van Drenthe”  

Het doet ons goed te constateren dat het Drents Archief het CDA-initiatief heeft opgepakt 

om inhoud te geven aan het Verhaal van Drenthe. Hiervoor hebben we vorig jaar gepleit. 

Meer mensen kunnen daarmee in contact worden gebracht met de Drentse geschiedenis. 

Via smartphones en op internet worden we uitgenodigd om op een aansprekende wijze op 

ontdekkingstocht te gaan door de Drentse geschiedenis. 

 

MdV, 

Sport en bewegen 

Sport en sportverenigingen zijn belangrijk voor de samenleving. Sport draagt bij aan de 

gezondheid, het tegengaan van overgewicht en de aanpak van probleemjongeren. Het is ook 

waardevol voor sociale verbanden. Wij ondersteunen het collegevoorstel om het Drents 

Olympisch plan 2028 tot uitvoering te brengen en het periodiek organiseren van 

topsportevenementen. Let wel: zoiets kun je alleen maar uitvoeren in samenwerking met 

partners uit de Drentse samenleving. Daarvoor hebben we een eigen provinciaal 

kenniscentrum en steunpunt, nl. Sport Drenthe. Het bevreemdt ons daarom dat recentelijk 

iemand van buiten is aangesteld als programmamanager, die ook nog eens wordt 

ondergebracht bij Marketing Drenthe. Wat zijn hierbij de doorslaggevende overwegingen 

geweest om voorbij te gaan aan een instelling als Sport Drenthe?  

 

MdV, 

Samenwerkingsverband Noord Nederland 

U mag de komende twee jaar leiding geven aan het Noordelijke Samenwerkingsverband 

(SNN). Het programma Koers Noord loopt af, het Rijk hevelt het regionaal-economisch beleid 

over naar de provincies en in Europa staan we aan de vooravond van een wijziging van de 

structuurfondsen. Wij zijn benieuwd met welke ambitie en met welk werkprogramma het 

SNN de komende bestuursperiode ingaat. In de Kadernota zijn over de regionale 

samenwerking behartigenswaardige woorden opgeschreven. Maar het blijft nog vaag welke 

mogelijkheden en kansen via de noordelijke samenwerking in nationaal en internationaal 

verband kunnen worden benut.  

De CDA-fractie is van mening dat we snel moeten werken aan de samenwerking met onze 

partners in Noord-Duitsland. In internationaal verband moeten we werken aan 

samenwerkingsprojecten die kansrijk zijn voor de Drentse en daarmee de Noordelijke 

samenleving. Onze vraag aan u is: hoe stevig is de noordelijke samenwerking, wat is Uw 

agenda, kortom welke kansen ziet u voor Noord Nederland/Drenthe? 
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MdV, 

Economie 

Economie is een speerpunt in het collegeprogramma. Aansluiting wordt gezocht bij 

topsectoren en bijbehorende infrastructuur. Het gaat dan om sensortechnologie, 

agribusiness, energie, vrijetijdseconomie en water. Wij vinden dat ook belangrijk. Maar de 

CDA-fractie wil er op wijzen dat niet alleen in de topsectoren werkgelegenheid en inkomen is 

te verdienen. Ook de zorgeconomie, de recreatiesector en het midden- en kleinbedrijf  zijn 

voor Drenthe belangrijke bronnen voor werkgelegenheid en inkomensvorming.  Met name 

de recreatiesector is sterk onderbelicht in de Kadernota. Met een voorbeeld willen wij een 

specifiek probleem op tafel leggen: de glasvezel en het bedrijvenpark Coevorden. Uit 

gesprekken met betrokkenen is ons gebleken dat bedrijven worstelen met de digitale 

bereikbaarheid. De ADSL-verbindingen zijn vol en de glasvezel ontbreekt.  

Hoe staat het met de ontwikkelingen van aanleg van het glasvezelnet op de 

bedrijventerreinen in onze provincie? Bent u bereid om daar waar knelpunten bestaan of 

ontstaan uw invloed aan te wenden om deze problemen met anderen op te lossen?  

 

Ook de RSP-projecten zijn belangrijk voor de economische ontwikkeling van Drenthe. Wel 

past hierbij de kanttekening dat scherp gekoerst moet worden op risicobeheersing. Het 

vogeltje van Sietze moet op uw schouder zitten. De gevraagde extra provinciale financiering 

voor het Atalantaproject in Emmen (12 miljoen) kan wat de CDA-fractie betreft alleen maar 

doorgaan wanneer tegelijkertijd private investeringen een evenredige omvang 

vertegenwoordigen. Graag horen wij van u en van de andere fracties hoe u de verhouding 

publiek/privaat ziet bij het Atalanta-project. 

 

MdV 

Krimp 

Alle partijen in deze staten zijn inmiddels op één of andere manier bezig met de 

demografische ontwikkelingen, of anders gezegd “de krimp”. Krimp is Hot. Ook in het 

collegeprogramma krijgt dit thema ruime aandacht. We hebben voor dit doel al een 

belangrijke som geld opzij gezet t.w. 200.000 Euro. Wat schetst echter onze verbazing?  

Bij monde van een vertegenwoordiger van de landelijke overheid hebben we kunnen 

vernemen dat Drenthe een bedrag van jaarlijks 8 miljoen Euro via het provinciefonds 

beschikbaar heeft! Is het college bekend met dit bedrag en waarom zijn de staten hierover 

tot nu toe niet geïnformeerd? Wilt u dit alsnog doen en uw uiteenzetting dan ook 

tegelijkertijd maar vergezellen van voorstellen over de besteding van dit bedrag? Wat ons 

betreft wordt het gebruikt om op kleine schaal experimenten uit te voeren.  

 

MdV, 

Cultuurhistorisch erfgoed 

Aan alles komt een eind. Ook aan het niet meer uitvoeren van taken. Er komen grenzen in 

beeld. Zo vinden wij dat de provincie (met inzet van het Drents Plateau) voortdurend zorg 

dient te dragen voor de borging van onze cultuurhistorische en archeologische Drentse 

kernkwaliteiten. De provinciale monumenten wilt u doorschuiven naar de gemeentelijke 

monumentenlijst. Op zichzelf kunnen we dit voornemen volgen en ondersteunen. Maar dat 

mag niet het begin zijn van een terugtrekkende provinciale beweging op het gebied van 

cultuurhistorisch erfgoed. Waar ligt voor u de grens? 
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MdV, 

Ik kom tot de afronding van mijn verhaal. We zitten als provincies midden in een bestuurlijke 

transitie die wordt versneld door de economische tegenwind. Misschien is dit een voordeel 

van het nadeel. Zouden we anders ook de stappen hebben gezet die we nu willen zetten? 

Daadkracht en standvastigheid zijn nu geboden. Het CDA wil daarbij haar 

verantwoordelijkheid nemen. Wij rekenen erop dat ons die positie wordt gegund. 

 

Henk Klaver, 

Voorzitter CDA-fractie 



 1 

 

  

 VOLKSPARTIJ VOOR VRIJHEID EN DEMOCRATIE 
STATENFRACTIE DRENTHE 

   
 

 

 
MdV  de algemene beschouwingen namens de VVD bevat 3 delen: een algemeen 
deel, een bestuurlijk deel en tenslotte ga ik in op de sociaal culturele ruggengraat. 
 
Gezellig was het niet, nodig wel. 
 
MdV de NRC lezer zal dit citaat herkennen als de kop die boven het interview stond 
met de staatssecretaris van cultuur Halbe Zijlstra.  
Daarin blikt hij terug op zijn eerste jaar in het ambt. 
Ik kan me zo voorstellen dat wij in de provincie die verzuchting volgend jaar om deze 
tijd ook slaken, want er moet bezuinigd worden en wel flink, terwijl we tegelijkertijd in 
financieel zeer onzeker vaarwater zitten. 
Het kabinet wil 18 mlrd bezuinigen en pakt door. Wat  mij opviel bij al die discussies 
over de bezuinigingen is dat er over één ding bij vrijwel iedereen overeenstemming 
is: er moet bezuinigd worden. 
We zijn in tijden van financiële welvaart wel erg doorgeschoten in ons subsidiestelsel.  
De slag die nu gemaakt moet worden, zowel landelijk als ook provinciaal  is dat we 
opnieuw kijken: 

1. is de aanpak die we al jaren hanteren nog wel de goede. 
2. kijk eens kritisch naar de overlap die is ontstaan. 
3. waar kan op een efficiënte manier samengewerkt worden. 

Het komt er op neer dat we de koers moeten verleggen en op een aantal punten 
herijken op nut en noodzaak. Daarvoor is de kaasschaaf onvoldoende, want 
daarmee houd je geen kwaliteit in stand. Daarvoor zijn duidelijke keuzes nodig. 
 
Professionals oordelen vaak minder negatief over de bezuinigingen dan je zou 
verwachten. Onlangs woonde ik met collega Hemsteede een congres in Groningen 
bij over de overgang van de jeugdzorg van provincie naar gemeente.  
Een onderwerp waarover verschillende fracties in deze staten hun zorg hebben 
uitgesproken.  
Alle sprekers  gaven aan dat ze vol enthousiasme bezig waren de organisatie van de 
jeugdzorg opnieuw vorm te geven. De korting was lastig, maar niet het grootste 
probleem. 
En ook de inbreng van de insprekers van woensdag in de Cie was opvallend 
zelfbewust en optimistisch. Dit  biedt perspectief voor nieuwe vormen van 
samenwerking en het voorkomen van overlap. 
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Maar die professionals  vragen  één ding: geef ons dan ook de ruimte om zelf met 
oplossingen te komen om de resultaten te halen die aan ons gevraagd worden en 
verlos ons van alle regelgeving die dat bemoeilijkt. 
Uit het hart gegrepen van de VVD fractie. 
Het college doet met deze voorjaarsnota een voorzet voor forse bezuinigingen en 
slaagt er desondanks in een sluitend meerjarenperspectief te presenteren. 
 
Gezellig wordt het niet, nodig wel. 
 
De VVD fractie steunt de lijn die GS hierin gekozen heeft; heldere keuzes en focus 
op speerpunten van beleid. Er is een goede mix gevonden van bestuursakkoord, 
Amen is geen Amsterdam en het collegeakkoord.  
De rijksbezuinigingen, ook die op natuur, worden niet automatisch gecompenseerd. 
Nee, tenzij is het devies. 
Voor de uitwerking wordt gezocht naar nieuwe vormen van samenwerking in 
bestuurlijk Drenthe. 
 
4 jaar geleden zijn we begonnen met culturele en sociale allianties met de Drentse 
gemeenten.  
Na 4 jaar is duidelijk dat het systeem niet perfect was. Stelpstra refereerde daar ook 
al aan toen hij waarschuwde voor het feit dat een afspraak met de VDG niet betekent 
dat op alle gemeentehuizen duidelijk is wat er is afgesproken.  
Daarbij lag de financiële verantwoordelijkheid in deze constructie nog sterk bij de 
provincie.  
Het college kiest nu voor het instrument bestuursakkoord.  
In onze ogen zal dat dus een zakelijker contract moeten zijn, waarin vastligt wie waar 
voor verantwoordelijk is (financieel) en wat de provincie niet meer doet. 
Het college legt daarmee de bal meer bij de gemeenten en die lijn wordt gesteund 
door mijn fractie 
 
Een tweede bestuurlijk instrument zijn de gebiedsagenda’s als kaderstellende 
samenwerkingsafspraken met een onderscheidend profiel voor de 3 Drentse regio’s. 
Wij waarschuwen voor 3 dingen: 

1. hoe houden de staten democratische controle  
2. In de Voorjaarsnota wordt gesproken van “flexibele inzet van middelen en 

ontschotting van budgetten over programma’s heen”. En hoewel de VVD 
voorstander is van een praktische zakelijke houding, ligt het budgetrecht bij de 
staten . Koppeling van budgetten lijkt ons prima, maar als er tussen budgetten 
geschoven wordt, dan besluiten we daar graag zelf over. Voorstellen daarover 
moeten de goedkeuring van ons als Staten krijgen 

3. Ook willen we waarschuwen voor bestuurlijke drukte. Het zou goed zijn als bij 
ieder nieuw samenwerkingsverband dat ontstaat er tenminste één of 2 
afgeschaft zouden worden. 

 
Naast de interne Drentse bestuurlijke verhoudingen zullen wij ons binnenkort ook 
moeten buigen over de toekomstige opzet van het SNN, de noordelijke 
samenwerking, ook in het licht van de veranderende subsidiestromen van uit Brussel 
en het IPO. Het lijkt ons goed om daar in de komende periode de 
statenontmoetingen voor te gebruiken. 
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Voorzitter ik kom aan mijn laatste punt: de ruggengraat en de 25 mln. 
Die 25 mln wordt op verschillende plaatsen in de VJN genoemd. Mijn fractie wil graag 
een voorzet doen waar dat geld in onze ogen voor is bedoeld. Ook om te voorkomen, 
dat er gebeurt, wat er ook met de dynamische  cofinanciering dreigde te gebeuren: nl 
het wordt een grabbelton voor mooie projecten en voor je het weet is het geld op.  
In dat kader heb ik ook de heer Veenstra al horen zeggen: het moet niet alleen 
opgaan aan procesgelden. 
De motie vitaal platteland is indertijd door mijn fractie ingediend, omdat wij voorzagen 
dat  bij de verwachte demografische ontwikkelingen het voor de betrekkelijk 
kleinschalige gemeenten op het platteland moeilijk zou worden de dorpen 
aantrekkelijk te houden.  
Voor mijn fractie is dan ook de eerste prioriteit: de fysieke infrastructuur. 
 
En wat verstaan we nu onder de sociaal-culturele ruggengraat en onze provinciale 
rol daarin? 
De VVD vindt het belangrijk dat, ondanks de bezuinigingen Drenthe haar unieke 
karakter behoudt. Waar zaken nog in onderlinge saamhorigheid worden opgepakt, 
zonder dat de overheid zich daarmee hoeft te bemoeien. Waar het dorp het beste 
weet wat goed is voor het dorp en het dorpshuis blijft als het dorp het wil. 
De sociaal-culturele ruggengraat dat zijn de inwoners zelf. 
 
Uit onderzoek in krimpgebieden is gebleken dat de leefbaarheid van een klein dorp 
niet zozeer wordt bepaald door het hebben van een school, winkel of andere 
voorzieningen. Bewoners (oude en nieuwe) kiezen voor het wonen op een dorp, 
omdat ze nog de ruimte hebben, omdat hun kinderen veilig naar school kunnen, 
omdat de huizen nog betaalbaar zijn.  
Die vitaliteit van een dorp blijft behouden: als er goede busverbindingen zijn, als  
voorzieningen goed bereikbaar zijn. Als er geen verpauperde wijken staan die de 
leefbaarheid onder druk zetten. Als er ruimte geboden wordt voor kleinschalig 
ondernemen het liefst voorzien van goede internetverbindingen. 
EnB. als goede oplossingen niet gefrustreerd worden door knellende  regelgeving. 
 
Via de bestuursakkoorden met de gemeenten kunnen we samen met die gemeenten 
zicht krijgen op knelpunten in de fysieke infrastructuur en contracten afsluiten voor 
het provinciale deel van de oplossing. Het is daarna aan de gemeente om het plan 
uit te voeren, zij kiezen ook wie ze daarbij in willen schakelen en het is aan het 
bedrijfsleven en organisaties om hun aanbod daarop in te richten.  
 
Concluderend, 
In de Cie vergadering B&F hebben wij al aangegeven dat wij met de VJN instemmen 
en de lijn die het college kiest voor de verdere uitwerking ondersteunen. Wij hebben 
voldoende antwoorden gekregen op de vragen die we gesteld hebben  en wensen  
het college en onszelf een goede besluitvorming toe in de loop van dit proces. 
 
Al is het niet altijd gezellig, nodig is het wel. 
 
Annemarie Pannekoek 
VVD fractie  
Juli 2011 



 
 
 
Nee, tenzij 
 
 
Dat is de boodschap, voorzitter, die het college hanteert bij het al dan niet compenseren van 
kortingen door het Rijk.  
Nee, tenzij, daar is de Partij Voor de Vrijheid in Drenthe het mee eens. Zeker, nu Nederland 
voor de enorme opgave staat om 18 miljard op landelijk niveau te bezuinigen, wat natuurlijk 
ook zijn weerslag heeft op Drenthe. Het is ook nodig om nu pas op de plaats te maken. De 
door Drenthe reeds aangegane verplichtingen hangen als donkere wolken boven de financiële 
horizon van de provincie.  
 
 
Nieuw realisme is noodzakelijk. Het zijn geen vrolijke tijden, maar wel uitdagende. Hoe 
eerder we ons realiseren dat de bomen niet meer tot in de hemel groeien, des te eerder en beter 
kunnen we het huishoudboekje van Drenthe op orde krijgen. Er geldt, dat er even geen ruimte 
is voor extra’s, maar dat er evenwicht moet zijn tussen economie, wonen en natuur. En, 
voorzitter, economie zou daarbij, als bron en motor voor de rest, op de eerste plaats moeten 
komen. 
 
 
Voorzitter,  
Het college heeft een poging gedaan om zaken aan te passen aan de veranderde 
omstandigheden. Daar hebben wij waardering voor, al zien we wel dat het college worstelt 
met dit veranderde tijdsgewricht. 
 
De Worsteling 
Het moeilijkste punt in de veranderde omstandigheden is de natuur. De onzekerheid over deze 
veranderingen creëren de grootste financiële risico’s.  
Afgezien van het feit dat we kunnen discussiëren over de vraag wat we nu precies verstaan 
onder “natuur”, kunnen we in ieder geval vaststellen dat we spreken over “gemaakte of 
ingerichte natuur”. Het Drentse landschap is voor het overgrote deel ontwikkeld door de 
economische behoefte van de mens. Door toegenomen welvaart en rijkdom is deze 
ontwikkeling omgedraaid en lijkt het de laatste decennia of we weer terug moeten naar zoals 
het vroeger was. 
 
 
Doorgeslagen 
Als we ons deze ontwikkeling realiseren, dan zien we ook, dat we daarin doorslaan.  
Niet alleen door grote grondaankopen, ingegeven door o.a. het Europese Natura 2000 project, 
maar ook door de herinrichting en het beheer van deze gronden komen we nu, door reeds 
aangegane verplichtingen, mogelijk in financiële problemen. Immers, de risicoreserves die in 
ILG en EHS verband zijn aangelegd liegen er niet om. Inmiddels hebben Brussel en de 
natuur, zo lijkt het, gedeputeerde Munniksma in de financiële houdgreep.  
De PVV vindt het niet verstandig om koste wat kost, de EHS plannen uit te voeren, en daar de 
reserves van de Drentse burger op de provinciale bankrekeningen “uitbundig” voor aan te 
spreken.  



 
Dan kom ik op het volgende punt, de financiën; 
Ondanks begrip voor de moeilijke taak voor het college zien we voorlopig vooral een enorme 
toename in financieringsreserves, die tegenvallers moeten opvangen. In het slechtste geval 
zullen ze in record tijd leeg lopen en wij maken ons daarover grote zorgen voor de nabije 
toekomst. Maar, tegelijkertijd zit ook een positieve kant aan voorzitter, want andersom 
geredeneerd; in het geval er geen aanspraak komt op de financieringsreserves, verwachten wij 
dat het college ook meevallers gaat rapporteren en deze meevallers toevoegt aan de algemene 
reserve. 
 
 
Voorzitter, 
Er wordt te snel met termen geschermd als kapitaalvernietiging. Ook worden door sommige 
partijen verkeerde conclusies getrokken als andere partijen keuzes maken op basis van gezond 
verstand en realisme. Je hoeft namelijk niet tegen natuur of cultuur te zijn als je tot het besef 
komt dat daar even geen geld meer voor is. Dat er even een pas op de plaats gemaakt moet 
worden. Door meer flexibiliteit en minder automatisme bij subsidies kan veel geld bespaard 
worden. Net zo goed dat er op reeds gemaakte keuzes of zelfs reeds gemaakte afspraken in 
goed overleg terug gekomen kan worden als het speelveld is veranderd. 
 
Bestaansrecht 
Voorzitter, als er vanuit de Provincie minder subsidiegeld te verstrekken is, zullen 
ontvangende organisaties zelf moeten gaan nadenken hoe met lagere budgetten om te gaan. 
Meer zelfredzaamheid is het devies. Zorg als organisatie dat je zelf je bestaansrecht aantoont 
door marktgericht te handelen.  
Stem prijs af op vraag en aanbod en voorzie in een behoefte. Slaag je daar niet in, dan houdt 
je organisatie op te bestaan, jammer, maar er is kennelijk geen of onvoldoende vraag.  
 
Realisme 
Tegelijkertijd, voorzitter, kunnen we ook de hand in eigen boezem steken en ook voor de 
eigen organisatie zorgvuldig met middelen omgaan. Hoe zou de revitalisering van het 
provinciehuis eruit gezien hebben in het licht van de huidige financiële omstandigheden?  
Zouden we dan nog wel 21 miljoen hebben uitgegeven aan de revitalisering? De PVV kijkt 
ook kritisch naar de extra reservering van 12 miljoen voor het Atlanta project in Emmen. We 
komen daar in dit huis vast nader over te spreken. Maar ook hier moet de ambitie mogelijk 
worden bijgesteld aan de veranderde omstandigheden. Of, gaan we in Drenthe een eigen 
“Blauwe Stad ” project creëren?  
 
 
Voorzitter, in veranderende tijden past ook dat we anders naar energie gaan kijken.  
In de allereerste plaats zullen we minder moeten gaan verbruiken, maar daarnaast moeten de 
woorden “duurzaam” en “rendabel“ kernwoorden zijn. Prikkel en motiveer leveranciers van 
alternatieve energie bronnen tot grotere efficiency van hun producten door de subsidie voor de 
verbruikers eraf te halen.  
De producten moeten naast duurzaam ook rendabel worden. Een stimuleringslening voor 
onderzoek en ontwikkeling zou beter op zijn plaats zijn. En alleen echt duurzame en echt 
rendabele alternatieve energievoorziening moet een kans krijgen in Drenthe. Te denken valt 
aan bijvoorbeeld zonnepanelen en aardwarmte.  
Gesubsidieerde energie is niets anders dan bedrog. De belastingbetaler wordt een rad voor 
ogen gedraaid. Hoe dan ook, de consument betaalt dubbel voor de gesubsidieerde 



energievoorziening, één keer op zijn eindafrekening en nog een keer via de 
inkomstenbelasting, zelfs als je er geen gebruik van maakt.  
De PVV zegt dan ook absoluut NEE tegen windmolens in Drenthe en daarbij: wie van de 
Drenten wil zo’n horizonvervuilende, vogels uit de lucht meppende, lawaai makende, 120 
meter hoge windturbine in zijn achtertuin hebben? 
Er zijn maar heel weinig gegadigden. En als dan ook nog blijkt dat ze duur en onrendabel zijn, 
moet je toch wel medelijden hebben met de inwoners van Odoorn die daar mee opgescheept 
dreigen te worden. 
 
Wij zullen dan ook het hele programma Klimaat en Energie goed in de gaten houden. 
Voorlopig worden er nieuwe namen als DEO (Drentse Energie Organisatie) en EANN 
(Energie Akkoord Noord Nederland), toegevoegd aan Energy Valley. We zijn benieuwd naar 
de uitkomst van deze ambitieuze plannen. Het is natuurlijk prima dat we blijven zoeken naar 
alternatieven op het gebied van energievoorziening. Dat is niet alleen nodig maar schept ook 
mogelijkheden en kansen en dat is natuurlijk een goede zaak. Mede daarom blijven wij pleiten 
voor verder onderzoek, ook op het gebied van kernenergie, met name de vierde generatie 
kerncentrales, één van de schoonste en meest rendabele vormen van energie!  
 
Kerntaken 
 
De PVV is blij dat het college durft te kiezen voor de kerntaken van de provincie. Onderwijs 
en Arbeidsmarkt zijn voor de PVV belangrijk, toch ziet de PVV ze niet als kerntaken van de 
provincie. De provincie kan op deze onderwerpen niet sturen en kan ook niets met het onlangs 
verrichte arbeidsmarkt onderzoek. De conclusies zijn dat er gebrek is aan medewerkers in de 
zorg en in de techniek. Dit zijn open deuren die bij de direct betrokkenen al lang bekend 
waren. 
 
 
Voorzitter, er is nog genoeg te zeggen over de regiovisie, het TT circuit, de verlenging van de 
startbaan Groningen Airport Eelde, het Openbaar Vervoer, het beheer en onderhoud van 
wegen en waterwegen, water en waterschappen en dat doen we graag een volgende keer. In 
ieder geval zal de Partij Voor de Vrijheid er naar streven om zo duidelijk mogelijk te zijn en 
niet alleen de belangen van onze kiezers maar de belangen van alle Drenten te behartigen. 
 
 
Voorzitter, ik rond af. 
Wij zien dat het college een serieuze poging doet in het vinden van een modus, om met het 
veranderende financiële klimaat om te kunnen gaan. De PVV zal een constructieve bijdrage 
blijven leveren. Hoewel wij om reden van de te grote financiële risico’s tegen deze 
voorjaarsnota stemmen, zeg ik u nogmaals toe dit college de kans te geven die zij verdient.  
 
En dan voorzitter, als u mij toe staat, nog één goede raad. Op blz. 13 van de voorjaarsnota 
staat geschreven, dat het principe “medewerker volgt beleid” wordt gehanteerd. Analoog 
daaraan raad ik u aan; “Provincie volgt Den Haag”.  
 
Dank u wel. 
 



 
 

Algemene Beschouwingen SP 

 

Roerige tijden, beroerde tijden.  

Tijden voor ‘oproer’. 

 

MdV, beste mensen, 

 

Tijd om 007 in te vliegen? Licensed to kill. Z’n drankje ‘shaken, not stirred’. Een paar 

achtervolgingen. Een stel mooie meiden. Een reeks explosies. En aan het eind van het verhaal 

zijn de boeven een kopje kleiner en ziet de wereld er weer een stuk beter uit.  

 

Roerige tijden. Behoorlijk shaken en stirred. Zekerheden voor gewone mensen van een baan 

een inkomen een huis, gezondheidszorg onderwijs, het wordt allemaal niet meer geleverd. De 

bodem onder de economie en de welvaart kan er zomaar onderuit getrokken worden, blijkt. 

Nog maar net zijn de banken, die geld met geld maakten, gered of het experiment met de ene 

Euro voor heel Europa blijkt in een Griekse tragedie uit te monden. En uiteraard wast de elite 

die het zover heeft laten komen de handen in onschuld. Nee, zoveel mogelijk vrijheid aan de 

markten! De panacee voor alle problemen. 

 

Beroerde tijden voor veel mensen. De regering bezuinigt op de mensen die het het minst 

kunnen missen en die ook het minst verantwoordelijk zijn voor het ontstaan van de crisis. 

Mensen die aangewezen zijn op zorg, mensen zonder werk, en gehandicapten leveren in. 

Maar ook gezinnen op zoek naar een woning met een inkomen tussen 33.000 Euro en 38.000 

Euro zijn de klos, zij kunnen én geen huis meer huren én geen huis kopen.  

En ondertussen bij alle bezuinigingen blijven de rijkste Nederlanders buiten beeld. Stevig 

bijdragen om de problemen op te lossen is voor hen niet aan de orde. 

 

En ondertussen blijven ook de beelden vanuit het botte koopmanschap het goed doen in 

allerlei politieke kringen. Een beeld dat ‘wie niet werkt ook niet zal eten’ een beeld dat 

‘vooral ‘de besten’ rechten moeten krijgen’, een beeld dat het recht van de sterkste moet 

gelden, een beeld van ‘winst voor alles’ , dat het goed is om te maaien waar men niet gezaaid 

heeft. Een beeld waar solidariteit, gelijkwaardigheid en menselijke waardigheid steeds meer 

uit beeld dreigt te raken.  

 

‘oproer’; tegengas.  

Als SP zijn wij blij dat mensen allerlei achteruitgang niet over zich heen laten komen. Het 

maatschappelijk verzet neemt toe.  

We zijn ook blij als de provincie niet achteroverleunt, maar op z’n minst aangeeft waar de 

problemen zitten. Een bestuursakkoord dat niet deugt, het bezuinigen op de natuur waar veel 

rijkdom verloren dreigt te gaan, het korten door het rijk op cultuur in het noorden waar de 

verdeling toch al scheef is, de rijksdiensten die uit Drenthe verdwijnen terwijl het rijk weet 

dat de werkgelegenheid in het noorden geen jojo mag zijn.  

 

Enkele voorbeelden waar de gemeente ook hard mee aan de slag moet:  

 

Opslag van kernafval.  



Natuurlijk is het geen goede zaak dat hier in Drenthe of waar dan ook op te slaan. We moeten 

voorkomen dat het geproduceerd wordt. Geen extra kerncentrale dus en Borssele moet dicht. 

Net als in Duitsland en Zwitserland. Dat betekent investeren in andere vormen van energie, 

kleinschaliger en duurzamer. De verkoop van Borssele aan RWE maakt dat niet makkelijker. 

Want dan draait een concern aan de knoppen van de kerncentrale die vooral een belang heeft 

bij doorproduceren. Door nu in te stemmen met die verkoop in ruil voor een eenmalig fors 

bedrag maken we ons het leven moeilijker om invloed te houden op de ontwikkelingen. 

 

Greep houden op windmolenparken 

Als SP vinden we het prima dat de mogelijkheden van windmolenparken onderzocht worden. 

Maar niet in het wilde weg. We zijn met het college van mening dat de provincie hier op korte 

termijn een visie voor op moet stellen. 

De voorzieningen voor ouderen.  

Het verhaal is bekend. We worden met z’n allen ouder en als het even kan moet dat in goede 

gezondheid en met voldoende voorzieningen en zorg. Dat moet echter wel allemaal 

georganiseerd worden Een taak van gemeentes, maar ook een punt om als provincie alert op 

te zijn. Mogelijk biedt de pot van 25 miljoen voor de ontwikkeling van het platteland hier 

kansen. Bijvoorbeeld voor het in stand houden van medische posten, herinvoering van de   

 

Banen  

In de zorg en in de techniek zijn kansen op werk. Waar mogelijk moet de provincie daar op 

blijven inzetten. Wat ons betreft geen bezuinigingen op dat vlak. 

 

En verder weet u van ons dat wij vinden asbest verwijdering een plaats moet krijgen in het 

provinciaal beleid. Dat bodem sanering bijvoorbeeld voor de locatie Wijk en Boerma in 

Tynaarlo prioriteit moet krijgen. En dat wij een OV-kaart voor MBO-ers blijven bepleiten. 

 

MdV. Het is een flinke brei aan info, de voorjaarsnota. Met vooral voorstellen die nog verder 

uitgewerkt moeten worden voordat het mogelijk is ze goed te kunnen beoordelen. Enkele 

opmerkingen. 

Naar onze mening is het prima dat taken verschuiven van de provincie naar gemeentes. Maar 

wel met een zachte landing. En als die zachte landing ontbreekt dan is ons alternatief niet dat 

de zaak dan maar moet crashen.  

We zijn ook bezorgd over het idee dat meer marktwerking per definitie en in alle gevallen 

goed is. Publieke diensten, provinciale instellingen en organisaties verdienen in veel gevallen 

de voorkeur. De experimenten met privatiseringen, verzelfstandigingen, meer marktwerking, 

moeten gewoon kritisch bekeken worden en waar het niet werkt teruggedraaid worden.  

 

We zijn blij met initiatieven die het unieke van Drenthe op historisch vlak beschermen, 

behouden en onder de aandacht brengen. Ook als SP hebben we daar de afgelopen jaren 

veelvuldig op gewezen. Van de erfenis van Tjerk Vermaning en alle prehistorische vondsten 

tot de celticfields en van Frederiksoord tot de bescherming van de hunebedden. Hier ligt 

duidelijk een taak voor de provincie. 

 

Als SP vinden wij dat het soberder moet. Om te beginnen door te bezuinigen op management 

en adviseurs. Beperk bureaucratie, bijvoorbeeld rondom aanbesteden. Bezuinig ook op de 

franje van grote projecten. Kijk daar nou ook eens naar. Daar is het nog steeds meer, meer, 

meer. Terwijl de provincie nog niks gezien heeft over de financiële haalbaarheid van de 

nieuwe dierentuin in Emmen, reserveert het college net zo makkelijk 12 miljoen na een briefje 

uit Emmen. Wat dat betreft is het de wereld op zijn kop. 



 

Voorzitter. De komende roerige en beroerde tijden blijft de SP de provincie kritisch volgen en 

we blijven ideeën aandragen voor een beter Drenthe. Dat is niet altijd zwartwit, de politiek is 

geen plek waar een 007 aanpak thuishoort. Maar we mikken wel, en zo snel mogelijk, op een 

betere wereld en een beter Drenthe.  



Voorzitter, geachte aanwezigen. 
 
Op deze herfstige zomerdag de Algemene beschouwingen over de Voorjaarsnota. 
Een dun boekwerkje met grote gevolgen en met een even simpele als heldere 
boodschap: we hebben minder te besteden. 
 
In ruim 18 duizend woorden wordt er een nieuwe werkelijkheid geschetst; de 
jaren van overvloed zijn voorgoed voorbij. Uitgaande van de financiële situatie 
zoals die nu is, worden we geconfronteerd met het gegeven dat fundamentele 
keuzes moeten worden gemaakt, keuzes die iedereen zullen treffen.  
 
 
Deze Voorjaarsnota laat een beeld zien waarin scherpe keuzes worden gemaakt 
die moeten leiden naar een gezonde, duurzame provincie, financieel in balans en 
met een sluitende begroting. Een provincie die ook in de komende jaren de 
financiële tegenvallers die op ons afkomen, zal kunnen opvangen en pareren. En 
dat met een liefst open huishouding. 
We worden gedwongen de werkelijkheid onder ogen te zien en daar zit een grote 
uitdaging in waarbij een beroep wordt gedaan op ons allemaal om te zoeken 
naar creatieve en duurzame oplossingen voor wat op ons afkomt.  
 
D66 kan zich op grote lijnen vinden in deze nota; er zit zowel een liberaal als een 
sociaal tintje aan, de provincie legt zich toe op haar kerntaken en er wordt 
gewerkt aan een kleinere, maar daadkrachtiger bestuurslaag. Er worden 
duidelijke keuzes gemaakt. Ook zien wij de gerichtheid op onze oosterburen en 
Europa terug, want ook daar liggen grote kansen. 
 
Toch nog een aantal aandachtspunten: 
 
1. Gebiedsregio’s en de sociaal-culturele ruggengraat: 
 
Het is goed om te denken vanuit de drie gebiedsregio’s; dit kan duidelijk en 
overzichtelijk zijn. Wat we missen in dit verhaal is de verbinding, zo nadrukkelijk 
door GS in het collegeprogram benoemd. De verbinding die ervoor moet zorgen 
dat gebieden elkaar versterken en de eigen kracht inzetten. Als regisseur van dit 
blijspel dient GS ervoor te waken dat er straks drie kleine provincies in de 
provincie ontstaan. 
Het is al eerder genoemd: vraaggestuurd werken. Kijkend naar de problematiek 
en de uitdagingen van de drie gebieden, is het van belang te sturen op die 
uitdagingen. De focus in Drenthe zou niet enkel moeten liggen bij de 
topsectoren, maar ook op Drentse speerpunten, de sociaal-economische 
vitalisering in een krimpende samenleving en het ontstaan van een nieuwe groep 
kanslozen, zoals gemeld in het Arbeidsmarktonderzoek. D66 ziet hier voor de 
provincie een duidelijker rol als regisseur: meer sturing en regie. Meer meetbare 
aandacht en investeringen in de Drentse Zuid-Oosthoek.  
 
In dit 48 pagina’s tellende boekwerk, staat het begrip ‘Drentse Zuidas’ slechts 1x 
genoemd. Zegt dit iets over de prioritering van deze ontwikkeling? 
In de verdere uitwerking van dit project zal meer tijd en energie gestoken 
moeten worden. Daar liggen veel kansen en mogelijkheden, zowel op nationaal 
als internationaal gebied.  
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2.Opslag kernafval in zoutkoepels: 
 
De ondergrondse opslag van CO2 in de bodem, een item wat enige tijd geleden 
hét onderwerp van gesprek was. Na eerst wat heen en weer gedraai van partijen 
met verschillende stellingnames, werd het eind 2010 duidelijk en stonden (bijna) 
alle neuzen dezelfde kant op: Drenthe wil géén opslag van CO2. Het devies was 
tot die tijd geweest: Meewerken met de overheid, uitleggen, onderzoeken, dit 
alles vanuit de gedachte “If you can’t beat them, join them” Hoe heeft deze 
strategie nu eigenlijk uitgewerkt? Het kabinet was daar duidelijk in: in 
Barendrecht willen ze het niet, nou dan kan het mooi in Drenthe. Ondanks alle 
medewerking en persoonlijke inspanning van GS stond dit kabinet in de 
startblokken om de overtollige CO2-voorraden in de Drentse ondergrond te 
spuiten. Dat dit feestje niet is doorgegaan is te danken aan het volledige gebrek 
aan draagvlak onder de Drentse bevolking én de verkiezingen die eraan kwamen. 
Nu komt het volgende op ons af: de opslag van kernafval in zoutkoepels. En ook 
hier lijkt hetzelfde principe gehanteerd te gaan worden; verleen medewerking. 
In de Voorjaarsnota staat dat er onderzoek verricht gaat worden naar de  
(on-)geschiktheid van zoutkoepels voor opslag. Wie gaat dat onderzoek betalen? 
Gaan wij als noordelijke provincies niet alleen meéwerken aan de niet gewenste 
opslag, maar gaan we ook nog meebetalen door voor de onderzoekskosten op te 
draaien? 
Op de opmerking van D66, “.. stel dat de bodem uitermate geschikt is” 
antwoordde GS:”..dan gaan we opnieuw in discussie.” Discussie waarover? 
Drenthe is toch tegen? Onze boodschap kan heel duidelijk zijn: Ook al hebben we 
er niets over te zeggen: Drenthe zegt NEE.  
Wij vragen GS dan ook duidelijker en krachtiger stelling te nemen tegen deze 
ontwikkelingen en onze gezamenlijke zorgen kenbaar te maken bij de minister.  
Daarnaast willen wij dat GS goed luistert naar de samenleving en de zorgen 
van gemeenten, bewoners, milieugroeperingen en anderen, serieus neemt en 
eventuele acties ondersteunt. Hiermee laat u zien dicht bij de burgers te staan. 
 
 
3. Noordelijke samenwerking; 
Ons enthousiasme kent bijna geen grenzen: de PvdA komt met een motie over 
de Noordelijke samenwerking. Wij waarderen deze gedachte zeer en zien deze 
motie als een goede startpositie voor een verdere uitbouw van deze, in onze 
ogen, hoogstnoodzakelijke ontwikkeling. De ambitie van D66 is groter, maar wij 
zien het als een goede aanzet en zijn verheugd met de duidelijk toegenomen 
belangstelling voor dit onderwerp.  
Zijn er, ambtelijk gezien, al de nodige stappen gezet op dit onderwerp, in politiek 
opzicht moet er nog het nodige gebeuren.  
Wij zouden daarom bij zowel GS als PS willen pleiten voor een bijeenkomst liefst 
voor het einde van 2011, waarbij Statenleden uit Fryslân, Groningen en Drenthe 
gezamenlijk over het onderwerp Noordelijke samenwerking met elkaar van 
gedachten kunnen wisselen.  
 
 
Een ander zorgpunt: 
4. Monumenten; 



Het overdragen van monumenten naar gemeenten zou als ongewenst effect 
kunnen hebben dat gemeenten besluiten om de monumentenstatus los te laten. 
Dat baart ons zorgen: een monument heeft niet voor niets die status gekregen; 
blijkbaar waren er zwaarwegende argumenten om dit etiket opgeplakt te krijgen. 
Een monument is van ons allen en behoort tot het cultureel erfgoed van onze 
mooie provincie. We moeten ervoor waken dat reeds benoemde monumenten 
onder de sloophamer ten onder gaan, enkel en alleen omdat belangen van 
bijvoorbeeld ontwikkelaars zwaarder gaan wegen dan de status van een gebouw. 
Heeft het college zich dit wel voldoende gerealiseerd? En zo ja, hoe denkt u dit te 
kunnen borgen? 
De waarde van een monument is namelijk niet in geld uit te drukken.  
 
 
5. Cultuur 
Voor D66 een belangrijk onderwerp. De bijdrage die culturele instellingen leveren 
aan het gevoel van welbevinden is groot. Cultuurparticipatie is activerend, 
effectief en levert als maatschappelijke en economische multiplier een duurzame 
investering in de toekomst.  
Op cultuur gaat bezuinigd worden en daar wordt het mes in gezet. Dat hoeft niet 
per definitie verkeerd te zijn; het prikkelt de creatieve culturele sector om zelf 
met oplossingen te komen om hun kwaliteit te borgen. Maar soms kan een mes 
net iets te diep snijden waardoor het moeilijker wordt het bloeden te stoppen en 
de wond te dichten. Tijd heelt alle wonden en dat is precies wat bijvoorbeeld 
Biblionet vroeg: geef- ons –meer- tijd. D66 ziet de toegevoegde waarde van een 
dergelijke instelling; zij zijn goed op weg, het is een uniek concept dat niet mag 
verdwijnen. 
 
6. Atalanta Emmen; 
Ambitie is mooi, blinde ambitie is gevaarlijk. Het Atalanta-project zal een 
verrijking zijn voor Emmen, voor Drenthe, voor het hele noorden. Maar er is ook 
veel weerstand en onduidelijkheid over dit plan. Er gaat veel geld in om en ook 
de provincie zal een belangrijke bijdrage leveren. In deze tijden van bezuiniging 
zullen we als volksvertegenwoordigers extra goed moeten uitleggen hoe wij tot 
onze keuzes gekomen zijn. De gereserveerde € 12 miljoen zal, onder voorwaarde 
van een degelijk businessplan, positief door dit college worden benaderd. 
En juist over die voorwaarden hebben wij enige zorg. De Businesscase 7.0 staat 
bol van enthousiaste plannen en aannames. D66 wil graag geloven in de cijfers 
die genoemd worden; vanaf 2015 zullen er 1,3 miljoen bezoekers per jaar zijn 
die allen met enthousiasme € 30,- neerleggen om tussen de olifanten een 
boterhammetje te eten, zich met graagte laten onderdompelen  in ‘De wereld 
van vochtige warmte’ en na afloop van deze spannende avonturen en 
ontmoetingen, uitbuikend onderuitzakken in de ongetwijfeld riante stoelen van 
het theater om te gaan genieten van een optreden van de als pinguïn verklede 
Jannes. 
Voorzitter, ik chargeer wat. Maar enig realisme lijkt ons wel op z’n plaats.  
D66 wil het college dan ook nadrukkelijk verzoeken de door de provincie gestelde 
voorwaarden voor de toekenning van de € 12 miljoen, samen met de 
opbrengsten van het onderzoek dat Twijnstra Gudde verricht, nauwlettend in het 
oog te houden en zodra er ontwikkelingen zijn dit met PS te delen. 
Ook D66 wil graag geloven in de haalbaarheid van dit prachtige, creatieve en ook 
duurzame plan. Stel ons gerust en wij gaan ervoor. 
 



 
Voorzitter, ik kom tot een afronding. 
Deze Voorjaarsnota biedt kansen voor iedereen. 
D66 kan zich in grote lijnen vinden in deze nota. Wel blijven er een aantal 
belangrijke aandachtspunten: 
-De sociaaleconomische vitalisering en de aandacht voor de problemen in de 
Zuid- en Oosthoek van Drenthe; 
-De opslag van kernafval in zoutkoepels; 
-Ons cultureel erfgoed; de monumenten; 
-Het tijdspad dat culturele instellingen is gegeven om tot de hen opgelegde 
bezuinigingen te komen; 
-De ontwikkelingen betreffende Atalanta. 
 
Enthousiast zijn wij over de initiatieven voor frequenter noordelijke 
samenwerken en de schijnbaar duidelijke keuzes die worden gemaakt.  
De provincie als regisseur die, zoals een goed regisseur betaamt, zijn spelers 
stimuleert en enthousiasmeert en het beste bij hen naar boven brengt.  
Wij danken u voor de aandacht. 

 



Algemene beschouwingen ChristenUnie 2011  
 
 
MdeV 
 
 
Uit overtuiging! Daarmee is de ChristenUnie de verkiezingen ingegaan. Het zegt iets over 
onszelf, over hoe wij in de samenleving staan. Wij zijn er namelijk van overtuigd dat je een 
bijdrage aan de samenleving hebt te leveren, ook in het politieke en bestuurlijke.  
Maar onder die wat oppervlakkiger menselijke drijfveer zit natuurlijk de diep gewortelde 
overtuiging dat de boodschap van de Bijbel goed is voor de wereld. Ik noem dat vandaag 
omdat ik het van belang vind dat in onze eerste algemene beschouwingen in deze 
bestuursperiode (en de mijne in deze staten) nog eens duidelijk naar voren komt vanuit welke 
overtuiging wij hier ons werk willen doen. Er is ook aanleiding toe wanneer je kijkt met welke 
insteek het collegeprogramma zijn vertaling vindt in de voorjaarsnota.  
 
Vanuit die overtuiging wil de fractie van de ChristenUnie de focus leggen op het thema recht 
en gerechtigheid en op het thema duurzaamheid/rentmeesterschap. Die keuze heeft alles te 
maken met de opdracht waar wij hier voor zitten: een goede overheid zijn voor Drenthe en zijn 
inwoners. Dat is een rechtvaardige overheid met oog voor de samenleving. Dat is ook een 
overheid die verantwoord met de schepping omgaat. 
  
Onze economie staat net als in ons land, in Europa, en zeg maar rustig wereldwijd, fors onder 
druk. En dat is niet mis. Toch moeten we ons daarbij ook realiseren dat we het wel over het 
verdelen van de welvaart hebben. Wanneer wij het hebben over recht en onrecht, praten we in 
een totaal andere context dan de mondiale, waar het onrecht echt oneerlijk is verdeeld.  
Ik maak deze relativering omdat het ons op een bepaalde manier bescheiden moet maken in 
het duiden van dat waar wij mee bezig zijn. Tegelijk weet ik ook dat je daarmee onze 
verantwoordelijkheid hier in Drenthe niet af kunt doen.  
 
Focus en verbinding, dat is de paraplu die het college boven de plannen voor de komende 
jaren heeft uitgevouwen.  
Het zijn mooie begrippen, dat focus en verbinding. Wanneer we daarbij vanuit het perspectief 
van de ChristenUnie kijken, gaat het er om in hoeverre er in de Drentse samenleving recht 
gedaan wordt aan de mensen. Dat betekent dat er ruimte is en kansen zijn voor onze 
inwoners om zich te ontplooien, om toegevoegde waarde te hebben. Het betekent dat er 
balans is tussen stad en platteland, waarbij de één niet van grotere waarde is dan de ander. 
Het betekent dat we voortdurend in het oog houden dat sociale cohesie van belang is en dat 
we die niet uit moeten spelen tegen economische of financiële belangen. Het betekent dat je 
recht doet aan innovatie, aan economische groei, aan financiële degelijkheid en tegelijk aan 
wat we aan natuur, groen of water hebben gekregen. Dat betekent dus geen eenzijdige focus, 
maar wel verbinding zoeken, en wel in die diepere dimensie dat het er om gaat recht te doen 
aan mensen en omgeving.  
 
Wanneer we dan kijken naar de Voorjaarsnota moet ons van het hart dat we weinig van zo’n 
betekenis zien. We zien een toonzetting die de kleur heeft van zakelijkheid en waarin de 
economie voorop staat. Daarmee geeft het college een kleur aan zijn boodschap voor 
Drenthe. Het college noemt het zelf sociaal-liberaal. Onze indruk is dat in de balans tussen 
liberaal en sociaal het laatste er wel schraler afkomt. Maar mogelijk kan het college uitleggen 
wat ze bedoelen met een sociaal-liberale en duurzame benadering. 
 



Want, op dat sociale aanhakend, wat opvalt, is dat de inspanning op het sociale domein nog 
verder worden teruggebracht. Tegelijk zegt het college te staan voor de sociaal culturele 
ruggengraat van Drenthe. Voor ons is daarin de balans nog niet helder. In deze staten hebben 
we met PNS+ een koers uitgezet. Kan het college aangeven of het met deze voornemens, 
zoals het afbouwen van de flexgelden, nog steeds op die koers zit? Of stelt u bij?  
Wij snappen dat een betere verdeling in takenpakketten tussen overheden nodig is. En, ook al 
is dat met pijn in het hart, we kunnen ons er ook nog iets bij voorstellen als het gaat om de 
taken in het sociale domein: natuurlijk is dat bij gemeenten vaak beter op z’n plek. Tegelijk 
leven we ook op de schaal van Drenthe. En die schaal kan betekenen dat je juist als provincie 
een verantwoordelijkheid hebt.  Dat gevoel missen we. Ook wij zijn bereid de keuze te maken 
voor een heldere taakverdeling en accepteren de consequenties daarvan. We zijn in dit 
stadium echter wel beducht voor de consequenties van het afbouwen van de flexgelden. Dit 
moet behoedzaam gebeuren. Graag willen we daarom van het college inzicht krijgen in de 
effecten, met name effecten in de samenleving, van de voorgestelde aanpak. 
  
Het toverwoord van deze voorjaarnota lijkt wel te zijn `zakelijk`. Alles voor de economie. En, 
ok, ook ruimte mag nog een plek hebben. Zelfs wanneer je even heel strikt naar de kerntaken 
van de provincie kijkt, baart deze benadering ons zorgen: als het niet meewerkt aan de 
economie dan is het al niet meer zo interessant. Het is een beetje de toon alsof elke boom in 
Drenthe moet gaan renderen. En, nogmaals, niets mis met een gezonde economie en het 
daaraan werken, maar of je daarmee recht doet aan alle Drenten en of een duurzame 
samenleving alleen daarvan af moet hangen? Het komt bij ons eenzijdig over.  
We maken deze opmerkingen ook tegen de achtergrond dat het college eerder denkt in 
revolverende fondsen dan in subsidies. Mooi gevonden, en ook nodig dat we bezuinigen, maar 
tegelijk moeten we niet de kant op alsof we een soort BV Drenthe zijn. 
 
Recht doen aan de Drenten betekent recht doen aan alle facetten in de samenleving. En 
wanneer je dan een verbindende rol wilt vervullen, betekent dat, dat er oog is voor iedere 
Drent.   
Drenthe is een provincie waar nogal wat onderwijsachterstand is. Juist in Drenthe is volgens 
ons veel behoefte aan “gewoon” werk. En wanneer je dat ook in de topsectoren kunt vinden, 
prima. Maar is het niet wat eenzijdig? Zeker als het gevolg daarvan is dat we de gelden voor 
het stimuleren van de onderwijs- en arbeidsmarkt gaan afbouwen. Daar snappen we niks van. 
Een omgekeerde beweging had ons logischer gelegen. Is het niet zaak er alles aan te doen 
dat we in de basis de versterking zoeken?  
Zo sterk het accent leggen op de topsectoren neigt naar teveel van het goede. Drenthe is ook, 
in de goede zin, gewoon Drenthe. Wij pleiten voor meer inzet op dat gewone werk voor 
gewone Drenten. Dat zal moeilijk zijn, maar het voorziet wel in wat er nodig is. De PvdA pleitte 
voor de verkiezingen hartstochtelijk voor 10.000 banen in de economisch zwakkere gebieden. 
Die ambitie zien we in de plannen van het college niet terug, maar we kunnen ons niet 
voorstellen dat die er niet meer is. Wij steunen dat graag! 
Wat ons betreft is bezuinigen op de stimulering van onderwijs- en arbeidsmarkt niet 
verstandig. We wijzen in dat verband ook graag op de recente rapporten over sociaal 
vitaliseren van het plattenland en het recente arbeidsmarktonderzoek. Deze rapporten 
bevestigen de stelling dat onderwijs in relatie tot de arbeidsmarkt een investering is voor de 
toekomst. Dat we de middelen anders inzetten kan onderwerp van discussie zijn, geen 
middelen beschikbaar stellen in onze ogen niet.  
 
Graag hoor ik van het college en de andere fracties of u bereid bent deze bezuiniging niet door 
te voeren. Wat de financiering daarvan betreft kan de oplossing worden gevonden door de 
indexatie van inkoopbudgetten op een lager niveau te zetten. gaan voor een compactere 



overheid. Dan kunnen de uitgaven ook compacter. In die zin zou ik er in het algemeen wel 
voor willen pleiten gedurende deze bestuursperiode op dit soort budgetten de nullijn hanteren. 
Het voert de druk op, maar onder druk wordt ook veel vloeibaar.  
.  
Wij hebben twijfels bij een Drents bestuursakkoord en de gebiedsgericht aanpak.  
Wij zijn niet zo enthousiast over dit fenomeen, weer een nieuwe structuur. En daar is de 
provincie al zo goed in. We zijn met elkaar in gesprek hoe we het nu beter kunnen gaan doen 
en wat is de oplossing? Weer een structuur. Ik pleit voor een inhoudelijke benadering en dan 
daaromheen zoeken naar oplossingen, kortom een vraagstukgestuurde werkwijze in plaats 
van een gebiedsgestuurde. Daarbij geef ik het college ernstig in overweging vooral veel oog te 
hebben voor de schoonheid van de eenvoud. Een Drents bestuursakkoord is daarvan voor 
ons niet een voorbeeld.  
 
Natuur is één van de grote trekkers van Drenthe (en dus ook van groot belang voor de 
economie). Wij vinden niet dat we alle kortingen van het rijk moeten compenseren, maar dit is 
wel een thema wat vraagt om zeer strategische inzet van middelen. Je moet immers goed op 
je “goud” passen. Dat vraagt om een visie die zich richt op een duurzaam behoud en een 
duurzame inrichting van natuurgebieden. We realiseren ons dat dit geld kost. En ook dat het er 
op kan lijken dat dit niet direct economisch rendeert. Maar daar kan zorgvuldig omgaan met 
wat we gekregen hebben bovenuit stijgen. Wij zijn bereid daarvoor middelen in te zetten. We 
moeten voor het verdere gesprek daarover eerst de onderhandelingen over het deelakkoord 
afwachten.  
 
Terecht wijst u op demografische ontwikkelingen en de gevolgen daarvan. Toch zijn er nog 
steeds grootste plannen voor woningbouw. Zo lijkt het dat de noordelijke expansiedrift, ook in 
en aan de as Assen-Groningen, nog steeds bestaat. Is dit nog allemaal realistisch en gaat het 
college daarin heldere keuzes maken? En hoe zit dat met die 8 miljoen euro voor Drenthe voor 
de aanpak van de krimp waar in de meest recente masterclass Krimp over gesproken is? 
Rondom de overige RSP-projecten en met name Atalanta wachten we de nadere informatie af 
die nodig is om tot een verantwoord besluit te komen over wel of niet met 12 miljoen 
ondersteunen.  
 
Inzetten op schone en duurzame energie blijft voor ons een belangrijk speerpunt. Een 
bezuiniging op het programma Klimaat en energie gaat ons aan het hart. We hopen dat 
creativiteit en innovatie dit goed kan maken. 
 
Wij steunen uw voornemen om prioriteit te geven aan het Openbaar vervoer! We zien ook 
daar graag innovatie en waar het kan versterking van de sociaal maatschappelijke functie, 
bijvoorbeeld door, wat vergelijkbaar in andere provincies gebeurt, ondersteuning van OV voor 
MBO-ers. Ook daarin kan de overheid van betekenis zijn waar het gaat om recht te doen en 
kansen bieden. Ik leg aan u en de staten graag de vraag voor in hoeverre er draagvlak is om 
met voorstellen voor ondersteuning van OV voor MBO-ers te komen.  
Wat ons betreft is een iets steviger versobering op de post beheer en onderhoud van wegen 
niet uitgesloten. We vinden het in ieder geval de moeite waard om eens een perspectief te 
schetsen in hoeverre we met een steviger bezuiniging en inzet van de reserve over de eerste 
10 jaar uitkomen. In onze ogen is een bezuiniging van 10% dan niet onrealistisch en 
onverantwoord. Bent u bereid om dat perspectief te schetsen? 
 
Wij zijn bereid om samen met u na te denken over de invulling van kortingen in het culturele 
domein. Uw voorstel is wat dat betreft nu uitsluitend financieel taakstellend. Dat is te mager. 



Een blanco cheque mag u van ons dan ook niet verwachten. Alleen onder dat voorbehoud 
accorderen we de voorjaarsnota op dit punt. 
 
We hebben nog wel eens twijfels als het gaat om IPO en SNN. We laten ons soms vangen in 
structuren zonder er nog eens bij stil te staan of middel en doel nog in evenwicht zijn. Wij 
pleiten er voor in het begin van deze bestuursperiode daarover met de staten nog eens 
uitdrukkelijk te spreken. Onze statenontmoeting kan daar mogelijk voor worden gebruikt. 
 
MdV, er is veel te zeggen en dus ook veel te zwijgen. We moeten keuzes maken in wat we 
naar voren willen brengen. Het verhaal is nooit af. Veel van uw voorstellen kunnen op ons 
begrip rekenen. Wel zijn we kritisch over de toon die er onder lijkt te liggen. Voor ons is niet 
alles zakelijkheid. Juist wanneer dat de boventoon gaat voeren dreigt verbinding onder die 
(zakelijkheids)focus onder te sneeuwen. Dat is niet wat Drenthe verdient, dat is niet wat onze 
inwoners verdienen. We zullen vanuit verschillende focus en motieven onze politieke inbreng 
leveren. Wij gaan graag samen op zoek waar we de verbinding kunnen maken in het belang 
van deze mooie provincie, ook als het moeilijk is. Want ook dan mogen we positief blijven. Ik 
kom terug op waar ik mee begon: het gaat nog steeds om de verdeling van welvaart. Mijn 
fractie hoopt dat we samen recht kunnen doen aan deze Drentse samenleving. In onze ogen 
staan we daarin samen nooit alleen. Er is een God aan wie we mogen vragen ons werk te 
zegenen.  
 
 
 



 

  

2011 

GroenLinks Statenfractie Drenthe 

13-7-2011 

Bart houdt zijn rug recht! 
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opening: 

 dit is Bart –  

 hij is nogal afgevallen in de laatste maanden  

 doordat zijn broers en zusjes weigerden om de welvaart te delen 

 maar hij heeft pas echt veel gewicht verloren op het moment dat zijn ouders hem zijn eigen 

inkomsten deels afnamen èn hem ook nauwelijks meer te eten gaven 

 in magere tijden in het verleden bad hij tòch niet voor brune boon’n en nu doet hij dat nog 

steeds niet, hoewel hij meer vlees op de botten zou kunnen gebruiken –  

 Bart maakt zijn eigen keuzes! 

 anatomie: Barts hoofd bepaalt wat zijn lijf doet - zo’n beetje de provinciale staten van Bart, 

 wat duidelijk is: zijn hoofd staat nog op zijn lijf – blijkbaar zijn wij als staten in staat om 

contact te houden met de rest van de Drentse samenleving 

 dat contact loopt via de ruggengraat,  

 Barts ruggengraat vertaalt wat zijn hoofd bedenkt naar de rest van zijn lijf – zo’n beetje de 

maatschappelijke instellingen die sociaal cultureel en groen provinciaal beleid vertalen naar 

de Bartse samenleving (gemeenten, dorpen, bibliotheken, waterschappen, platteland, kunst, 

scholen, landschap, krimp, natuur, plattelandseconomie, milieu enzovoort) 

 zoals u weet, is de ruggengraat onmisbaar  

 zowel voor de signalen vanuit de ledematen van onze samenleving naar ons toe,  

 àls voor onze signalen en beleid naar de samenleving toe –  

 als wij Drenthe gezond willen houden, en niet verlamd willen raken, als we weer vlees op de 

botten willen, zullen we iets moeten dòen om die belangrijke ruggengraat te laten bestaan… 
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algemene beschouwingen van GroenLinks bij de voorjaarsnota 2011 Drenthe 
 

 minder geld: verdeelmodel, bestuursakkoord – het ene absurd, het andere wellicht iets 

begrijpelijker, maar snoeihard 

 open bestuurscultuur (coalitieakkoord): we gaan kort door de bocht met voorjaarsnota en 

bestuursakkoord, maar ook bv met aankondiging dat de uitwerking van de bezuinigingen aan 

de instellingen voor 1/1/2012 ‘wordt meegedeeld’ – geen goed voorbeeld, wel goede 

voorbeelden: met PS samen uitwerken culturele allianties, Drents bestuursakkoord en 

gebiedsgericht werken – daar houden we GS aan 

 keuzes maken: meer tijd was mooi geweest, het is niet anders – we moeten kiezen: groots 

en meeslepend of Bart overeind houden – de keuzes van GroenLinks: 

 1 - landelijk gebied en groen: ons groene goud – hieraan vast hangt de economische 

ontwikkeling van het platteland (recreatie, zorg, wonen), maar ook belangrijke functies als 

waterberging, landbouw enz.- blij met reserveringen voor opvang van 

vermageringsproblemen landelijk gebied, pm daarbij in meerjaaroverzicht begrijpelijk ivm 

onderhandelingen – om ons groene goud niet te verkwanselen is een actieve rol nodig, niet 

alleen voor geld groen deelakkoord, maar ook in lobby m.b.t. terreinen SBB, m.b.t. 

verbindingszones / voorkomen van weggegooid geld, m.b.t. zoeken naar alternatieve 

financieringsbronnen – we vertrouwen dat Munniksma toe, houd de druk op de ketel, zorg 

dat je als provincies samenblijft en haal het onderste uit de kan  - andere keuze die GS maakt 

is 3 ton bezuinigen op groene organisaties (grofweg 1/8e):  dat gaat af van 

landschapsonderhoud en instandhouding cultuurhistorie, educatie aan tigduizend kids in 

scholennetwerken (200 vd 300 Dr basisscholen doen mee) per jaar, faunabeheer, 

natuurbescherming en beheer, mede door boeren – dat kan, maar: netwerken,  landschap, 

cultuurhistorie en gebiedsprocessen breng je niet zomaar weer terug als ze weg zijn – je 

infrastructuur raakt kapot – de rug zwaar beschadigd 

 2 – sociaal en cultureel: samenwerking met gemeenten model van de 13 is uitstekend idee, 

net als betrokkenheid ps en instellingen in vroeg stadium;  sociaal in PNS+ (amendement 

2010-2) termen: ‘een beleidsmatige rol (signaleren, monitoren en vraaggericht stimuleren) 

voor *onderwijskansenbeleid, *aansluiten jeugdzorg op preventieve programma’s, *sociaal 

economische ontwikkeling van het platteland en gekoppelde elementen van wonen en 

zorg, *zorgbelang op noordelijke schaal èn: *steunfunctietaken,( voor zover sprake is van 

provinciale of regionale problematiek in overleg met VDG)’ - Zonder sociale samenhang raakt 

Drenthe ontwricht – hier woon je nog in dorpen en steden waar mensen elkaar groeten, 

waar samen activiteiten worden opgezet en waar ook samen naar oplossingen wordt gezocht 

voor concrete problemen van dorpsbus tot zonnepanelen – veel kunnen mensen en 

gemeenten zelf, maar kennis en ondersteuning blijft nodig. Ook hier breng je de ruggengraat 

van ondersteuning, kennis en netwerken die organisaties als BOKD en STAMM hebben niet 

123 terug als ze verloren zijn en raakt de rug zwaar beschadigd. Cultureel: Drents museum, 

bibliothekenwerk, CBK en andere voorzieningen maken dat ook minder rijke mensen 

laagdrempelig kunnen kennismaken met cultuur – al is het maar dat kinderen gaan lezen en 

daardoor een extra wereldvenster openen! 
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 3 – krimp – in licht voorgaande: krimp ontgroent en vergrijst – hiervoor hebben we veel 

(ver)zorgers nodig – een ambitie zou moeten zijn om een zorgacademie zoals in Limburg hier 

op te richten; krimp ontvolkt ook gewoon – daarvoor is het nodig om in dorpen oplossingen 

te zoeken voor lege huizen en minder voorzieningen, daarvoor hebben we bewustwording 

en ondersteuning op provinciaal niveau nodig (als het je overkomt te laat en veel duurder) – 

1 vraag: de coördinerend rijksam.b.t.enaar voor krimp èn de onderzoeker van het PBL voor 

krimp vertelden ons bij de masterclass krimp dat er krimpgelden à 8 mj naar Drenthe 

gekomen zouden zijn – zitten die ergens in de Voorjaarsnota, of is dat nog een meevaller? 

 4 - economie en milieu – Drenthe is een plattelandsprovincie, een provincie waar mkb, zorg 

en recreatie de belangrijkste werkgevers zijn, waar mensen komen wonen voor de rust, 

ruimte en natuur – onze ambitie zou moeten zijn die plattelandseconomie structureel te 

ondersteunen en duurzaam te ontwikkelen! Dus geen extra miljoenen in groots en 

meeslepend, maar juist waardevolle zorg en recreatie, waar mensen graag voor komen! Ook 

op milieugebied: graag vroeg betrokken in uitwerking energieakkoord (NB nadruk op 

duurzaamheid) > daar zien wij graag een verhoogde inzet via DEO op gebied van 

ondersteuning en kennisdelen vanuit de provincie!– graag daar ook de inzet en gelden naar 

toe, niet naar grote energiebedrijven die zelf ook heel goed geld kunnen inbrengen – 

onderzoek in zoutkoepels wat ons betreft overbodig – maar wellicht goed om zelf criteria 

vast te kunnen stellen m.b.t. risico’s en veiligheid en geschiktheid… 

 ambities, niet alles is voor geld te koop! – nu het geld op raakt, wordt weer meer gevraagd 

van ons als provincie: pure inzet, betrokkenheid, ambities!! Statenleden, gedeputeerden en 

ambtenaren weer zonder zak geld de boer op met de zorgacademie, met de energieambities, 

met de natuurambities – potten geld zoeken voor benodigde smeerolie is één ding, 

daarnaast moeten we gewoon ook mensen overtuigen, de handen uit de mouwen! 

 geld: een sluitend voorstel –  

 OV-bureau heeft forse reserve van € 4,5 mj voor noodgevallen erger dan verkeerd 

aanbesteden,  SNN en energiebedrijven ontvangen van de provincie ook ondersteuning – 

met de motie van de PvdA kunnen de SNN kosten wellicht ook fors omlaag  

 DPE extra 12 miljoen – in huidige tijdsgewricht en overziend wat we allemaal moeten 

inleveren èn gezien bereidheid volgens Kessler bij banken ea investeerders: niet nu, door 

provincie 

 Vuelta is eenmalig – was goede zet om dat 1x te doen, naamsbekendheid Drenthe vergroot, 

maar nu andere tijd – andere keuzes: 6 ton bezuinigen mogelijk 

 TT-circuit e.a. graag inzet met ontwikkeling groen en duurzaam – en ook hier: in deze tijd 

graag temporiseren, waardoor jaarlijks naar schatting ton te bezuinigen 

 wellicht nog 8 mj voor krimp? (masterclass krimp) 

 samen: minimaal ruim € 16,5  miljoen bezuiniging mogelijk plus de komende drie jaar elk 

minimaal drie ton – daarmee kiezen voor aanvulling financieringsreserve; structureel geld 

wordt dan (volgens uw eigen berekeningen met 3 % rente) € 495.000-en-wellicht-meer euro 

jaarlijks plus komende drie jaar € 300.000 jaarlijks, die de reserve nog verder als rentepot 

kunnen doen toenemen of kunnen dienen om taken zorgvuldiger over te dragen 

 Concreet zien wij die bezuinigingen en de nieuwe financiën als volgt verdeeld: € 165.000 

minder bezuinigen op ruggengraat groene organisaties; € 330.000 minder bezuinigen op 

sociaal culturele ruggengraat; daarmee stellen we een duurzame financiering van deze 

ruggengraten vast.  
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 Graag horen we GS, evt komen we met motie -  

 Tenslotte terug – een paar bewùst te maken principiële keuzes voor provincie m.b.t. die 

ruggengraat: 

 Allereerst: hechten we waarde aan onze verbindingslijn, onze ondersteuning van de Drentse 

samenleving? 

 Zijn we opdrachtgever (die producten op kwaliteit beoordeelt en afneemt van concurrerende 

organisaties),  of geven we subsidie (die een backoffice-functie mogelijk maken, waarvan de 

inzet wordt beoordeeld en samenwerking onderling wordt gestimuleerd)? 

 Geven we organisaties voldoende tijd om zorgvuldig taken af te bouwen of niet? 

 Voeren we regie op ambities of op geld? 

 En tenslotte: zijn organisaties betrokken bij de invulling van bezuinigingen of niet?  

 




